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Od začiatku budúceho roka bude v Bratislave zavedený centrálny výber dane z nehnuteľnosti, rozhodlo o tom mestské zastupiteľstvo. ľstvo. ľ

Zo 17 mestských častí sa tento výber presunie do správy  magistrátu. Na pracovisku magistrátu hlavného mesta SR Bratislavy, ktoré bude 

slúžiť oddeleniu pre správu daní a poplatkov na Bazovej ulici 6-8 sa robia stavebno-technické úpravy pre cca 60 zamestnancov a zároveň sa 

montuje technológia. Pracovisko by malo byť funkčné k 1. januáru 2006. 

Mestským častiam bude prerozdelený jedenapolmiliardový výnos dane z fyzických osôb podľa schvľa schvľ áleného percentuálneho podielu. 

Taktiež bol mestskej časti odobratý príjem zíjem zí hracích automatov. Pre mestskú časť bol určený podiel 1,63%. Takýmto spôsobom naša mestská 

časť bude mať v roku 2006 znížený príjem asi oíjem asi oí 1 mil. Sk. 
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Slovo na úvod

Milí moji Vajnoráci!

December je taký zvláštny mesiac, 

nie je to len tým , že dni sú čoraz kratšie 

a kratšie. V tomto mesiaci chceme stih-

núť všetko to, čo sme nestihli celý rok, 

a to samozrejme do Vianoc. Ponáhľame ľame ľ

sa nielen v práci, ale aj doma. Čakajú nás 

všelijaké práce zaujímavé i tie rutinné. 

Dôležité je ale najmä pamätať prečo to 

robíme. Dôležité sú koncoročné termíny 

v práci, s tými nič nenarobíme, tie treba 

stihnúť. Iným, oveľa krajľa krajľ ším cieľom sľom sľ ú 

Vianoce – sviatky rodiny, pokoja a lásky. 

Pre veriacich aj sviatky narodenia Ježiška 

– nádeje pre nový život.

Koncom roka si zaspomíname na to, 

čo bolo, na pekné i smutné chvíle, aby 

sme vzápätí privítali novítali noví ý rok. Aký bude, 

čo nás čaká v rodine, práci, v obci...

Milí moji Vajnoráci, prajem vám lásky-

plné a požehnané Vianočné sviatky. Ra-

dosť z prítomnosti svojich blítomnosti svojich blí ízkych, silu ízkych, silu í

pokojného prežitia sviatkov tým, ktorých 

blízki opustili. Prajem vízki opustili. Prajem ví ám pokoj v rodine 

a úspech v práci. Zdravie a šťastie nielen 

v týchto dňoch ale počas celého nadchá-

dzajúceho roka. Prijmite odo mňa aj vinš 

a blahoprianie také naše, vajnorské:

Vinšujem vám títo íto í ščaslivé vánoční 

svátki, Krista pána narodzení, co si ot í, co si ot í

pána Boha žádate, zdraví, í, í ščascí, hojní, hojní é 

boské požehnání a po smrci království 

nebeské. Hojnost vína, hojnost chleba, 

horu vínem, pole žitem, dvur dobytkem 

a Búh nebeskí dobrím zdravím, abi ste sa 

mohli obracat medzi kopama senovíma, 

jak mjesíc medzi hvjezdama nebeskíma.

                                            Vaša starostka

Prírodná rezervácia Šúr
bude v budúcnosti slúžiť verejnosti
Asociácia priemyslu a ochrany prírody (APOP) v súčasnosti realizuje projekt „Obnova 

vodného režimu v NPR Šúr“, na ktor“, na ktor“ ý získala finančné prostriedky v rámci programu LIFE 

NATURE. Do projektu sú zapojení aj partneri Slovenský vodohospodársky podnik, odštepný 

závod Bratislava, Správa CHKO Malé Karpaty, Slovenský pozemkový fond a mesto Svätý Jur, 

ktorí spoločne s APOP prispievajú finančnou čiastkou 100 000 €. Celkové náklady projektu 

sú 400,000 € a budú vynaložené na rekonštrukciu vodohospodárskych objektov, ktoré budú 

zásobovať územie NPR vodou. 

Od začiatku realizácie projektu APOP naráža na niekoľko problémov, ktoré sa týkajú hlav-

ne nepochopenia environmentálnych a ekonomických prínosov zachovania druhového 

bohatstva flóry a fauny v národnej prírodnej rezervácii Šúr. Je to jedinečné územie na Slo-

vensku, pričom ide pravdepodobne o posledný pôvodný biotop jelšového lesa tohto typu v 

strednej Európe. Časť územia NPR s rozlohou 433,7 ha bola zaradená do Národného zozna-

mu území európskeho významu. NPR Šúr bola v roku 1990 ako prvá lokalita zo Slovenska 

zapísaná do zoznamu medzinárodne významných mokradí podľa Ramsarskľa Ramsarskľ ého dohovoru. 

Je tiež jadrovým územím Národnej ekologickej siete Slovenska a Európskej ekologickej siete 

- EECONET. Jedným z cieľov projektu je zľov projektu je zľ ískať aj podporu obyvateľov okolitľov okolitľ ých obcí, ktorí, ktorí í len 

okrajovo vedia o ekologickom a eko-turistickom potenciáli územia. Za týmto účelom boli 

vydané aj informačné a propagačné materiály. V rezervácii bude vybudovaný tiež náučný 

chodník pre verejnosť, ktorť, ktorť ý vytvorí priestor na príjemníjemní é turistické vychádzky obyvateľov ľov ľ

aj zo širokého okolia. 

Dňa 14. novembra 2005 sa uskutočnilo stretnutie partnerov projektu, aby sa riešil ďalďalď ší 

problém, spojený s oneskorovaním prác na projekte. Toto oneskorenie spôsobilo samotné 

Ministerstvo životného prostredia SR. Rozhodnutím MŽP SR bola uložená riešiteľom projek-ľom projek-ľ

tu LIFE úloha spracovania štúdie hodnotenia vplyvov na životné prostredie, ktorá má slúžiť 

pre rozhodovací orgán na stavebné konanie o povolenie rekonštrukcie vodohospodárskych 

objektov. Rozhodnutie rezortu, ktorý má v náplni práce ochranu životného prostredia, sa 

odvoláva na potrebu skúmania dopadov na ekonomický a sociálny rozvoj okolitých obcí, í, í

keďže lukratívna vívna ví ýstavba sa už rozšírila na hranicu ochranného pásma. 

Porada partnerov bola venovaná úprave časového plánu tak, aby boli súčasne splnené 

aj prísne podmienky donora projektu - Európskej komisie. APOP a partneri projektu sa tiež 

rozhodli, že v rámci projektu LIFE spracujú aj hydrologické modelovanie budúceho stavu 

hladín podzemných vôd. Takýto dokument, okrem už spracovaného Programu záchrany a 

pripravovaného Projektu ochrany prispeje k vyváženým argumentom tak pre rozhodovacie 

orgány, ako aj pre laickú verejnosť. 

                                                                                    Danka J. Thalmeinerová, projektová manažérka, APOP
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Pre príjmy mestskej íjmy mestskej í časti je od januára 
2006 základným kritériom počet obyva-
teľov. Zľov. Zľ toho dôvodu dnes už nie je jedno, 

kde je kto prihlásený k trvalému pobytu. Ak 
niekto býva vo Vajnoroch, ale trvalé bydlisko 
má niekde inde, vlastne neprispieva na sprá-

vu veci verejných. V minulosti, keď bol prí-
jem z dane z nehnuteľnosti príjmom mest-íjmom mest-í
skej časti to nebolo také dôležité, kde má kto 
bydlisko. V súčasnosti už nie je ani dôležité 
miesto daňového úradu podnikateľa, pre-ľa, pre-ľ
tože všetky príjmy od príjmy od prí ávnických osôb idú 
výlučne do rozpočtu štátu a nie obce, kde 
sídlia.  Vyzývame teda všetkých, ktorí nie sú 
prihlásený na trvalý pobyt vo Vajnoroch, aby 
tak v záujme svojom ale i všetkých našich 
obyvateľov tak urobili.ľov tak urobili.ľ

Počet obyvateľstva Mestskej ľstva Mestskej ľ časti Bratisla-
va-Vajnory (zdroj ŠÚSR)

Rok 1991 .... 3384 obyvateľovľovľ
Rok 2001 .... 3828 obyvateľovľovľ
Rok 2003 .... 4134 obyvateľovľovľ

Od roku 2006 centrálny výber dane z nehnuteľností,
mestská časť príde o státisíce korún

Daňové pracovisko hlavného mesta zriadia na Bazovej ulici číslo 6. Primátor Bratislavy 
Andrej Ďurkovský však prisľúbil, že sa bude snažiť o ponechanie pracovísk, ktoré boli 
doteraz zriadené, v mestských častiach.

„Ak samosprávy mestských častí prejavia záujem, budú na miestnych úradoch vytvo-
rené informačno-konzultačné pracoviská. Primátor chce naďalej rokovaďalej rokovaď ť so starostami, 
aby v mestských častiach zostali detašované pracoviská pre správu dane z nehnuteľnos-
tí,“ povedala riaditeí,“ povedala riaditeí ľka bratislavského magistrátu Anna Pavlovičová. Daňové pracovis-
ko na Bazovej ulici bude mať k dispozícii centrálnu evidenciu daňovníkov aj pre správu 
ďalďalď ších daní. Budú sem musieť chodiť len noví daňovníci po roku 2005 a tiež tí, ktorí, ktorí ým 
nastanú zmeny v nehnuteľnostiach. Ostatní Bratislavčania dostanú daňový výmer na zá-
klade minuloročných registrácií a daň môžu zaplatiť cez poštové poukážky.

Napriek zásadnému nesúhlasu Vaj-
nor mestské zastupiteľstvo aktualizľstvo aktualizľ áciou 
územného plánu, schválilo funkčné využi-
tie 63 hektárov poľnohospodárskej pôdy 
na funkčné využitie výroba – priemysel, 
stavebníctvo, výrobné služby, sklady a na 
občiansku vybavenosť. Rozhodnutiu pred-
chádzala dlhá protichodná rozprava o urba-
nistickej štúdii CEPIT. Predkladateľka návrhu 
námestníčka primátora Tatiana Mikušová 
zdôvodnila výnimočnosť investície v hodno-
te 400 miliónov eur so zameraním na rozvoj 
vzdelanosti a vedy, čo je prestížna záležitosť 
pre Bratislavu. Poslanci nebrali do úvahy ani 
protiklad jej slov s tým, čo schválili. Niektorí 
poslanci zastávali názor mestskej časti, že je 
nekorektné ak investor nedokázal presved-
čiť  mestskú časť, aby mestskť, aby mestskť í poslanci túto 
zmenu podporili. Navyše, odznelo v rozpra-
ve, ak sa zmení funkčné využitie, nemôžeme 
zabrániť aj inej výstavbe či výhodnému pre-
daju pozemkov, ktoré investor kúpil veľmi 
lacno. Nie je riešená dopravná infraštruktúra 
a priestor, ktorý by malo užívažívaží ť 24 000 ľudí 
je napojený na miestnu infraštruktúru, teda 
na Rybničnú ulicu a vajnorský nadjazd. Pri 
súčasnom vyťažení to znamená pre Vajnory 
dopravný kolaps. Podľa predstľa predstľ áv „investora“ 
jeho aktivitami sa zhodnotia naše pozem-
ky... Alebo to bude práve naopak? Týve naopak? Týve naopak? T m, že sa 
z Vajnor stane zastavaný komplex nestratia 
svoje čaro vidieckeho vinohradníckeho re-
giónu. 

Okrem odborných nedostatkov celého 
projektu, boli porušené viaceré procesné 
postupy a práva mestskej časti Vajnory. Nie 
sme proti myšlienke vybudovať vedecko-

-technický park vo Vajnoroch, žiadame však, 
aby bol dodržaný zákonný postup a akcep-
tované pripomienky mestskej časti. Po na-
dobudnutí účinnosti Všeobecne záväzné-
ho predpisu, ktorým sa zmena schválila, sa 
mestská časť podá podnet na prokuratúru 
a ústavný súd. 

Ako hlasovali mestskí poslanci o CEPITE:
Za - 21 KDH, 13 SDKU, 6 SMK, 1 nezávislý
Proti - 9 DS, 1 KDH, 1 SDKU, 3 nezávislí
Nehlasoval, zdržal sa - 1 DS, 2 SDKU, 7 ne-

závislí
3/5 väčšinou prítomnítomní ých poslancov, bolo 

uznesenie prijaté

Mestskí poslanci prevalcovali Vajnory,
Bratislava schválila urbanistickú štúdiu CEPIT

Vážené dámy, vážení páni, pod rúškom realizácie veľkej myšlienky vytvorenia Stre-
doeurópskeho parku inovatívnych technológií máte pred sebou predložený materiál, 
ktorý má slúžiť ako podklad pre zmenu územného plánu mesta Bratislavy. Treba pove-
dať nahlas pravdu, táto investičná vízia CEPIT nemá v skutočnosti vypracovaný žiaden 
„business plan“, nem“, nem“ á reálneho investora a na funkcie „inovatívne technológie“ nemá 
reálne financie. Potencionálni partneri sa hľadajľadajľ ú na realitných výstavách a inzerátmi... 
Jediným skutočným zámerom žiadateľa je zvľa je zvľ ýšenie kúpnej hodnoty 63 hektárov pôdy. 
Nie na školy, kongresové haly sa žiada zmena územného plánu, ale sa žiada na priemy-
sel, výrobu a občiansku vybavenosť. Mestská časť Bratislava – Vajnory, dôverne pozná 
problém a prostredníctvom 100% hlasov svojich poslancov sa jednoznačne vyjadrila 
proti nelogickému, nekompetentnému a protiprávnemu zásahu do územného plánu 
v katastri Vajnor. Ako orgán územného plánovania nielenže nedostala možnosť spolu-
pracovať pri stanovovaní spoločenskej požiadavky na takúto zmenu, ale práve naopak, 
ani jej protesty neboli patrične prerokované a brané do úvahy… Namiesto rokovaní 
odborníkov sa konali pozvania na výlety súkromným lietadlom, namiesto vecných de-
bát, rôzne kampane na pôde mesta.

Schválením doplnku ku územnému plánu podľa predloľa predloľ ženého materiálu sa stanete 
súčasťou mechanizmu, ktorý násilným spôsobom potláča záujem obyvateľov mestskej ľov mestskej ľ
časti a stanete sa spoluzodpovednými za precedens, ktorý sa v najbližšej dobe môže 
obrátiť proti inej, napríklad aj vašej mestskej časti. Podpíšete sa pod proces, ktorý s de-
mokratickými princípmi právneho štátu nemá nič spoločné. Vaše rozhodnutie bude 
okrem prejavu vášho smerovania aj otázkou morálky a cti... Vyzývam Vás preto, aby ste 
svojim hlasovaním takýto postup odmietli a aby tento parlament ukázal vôľu úcty ku 
zákonom i vlastným uzneseniam a aby ste nesúhlasili s predloženým návrhom uzne-
senia a tým následne neodsúhlasili zmenu územného plánu v časti Vajnory lokality Pri 
majeri I. II. a III.                                                                                                              Anna Zemanová

Váž é dá áž í áni, pod rúškom realizácie veľkej myšlienky vytvorenia Stre-

Odznelo na zasadnutí mestského zastupiteľstva
pred prerokovaním Urbanistickej štúdie Cepit
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Bratislavský samosprávny kraj požiadal mestskú časť o zaslanie sta-

noviska k predkladaným zmenám a doplnkom územnoplánovacej 

dokumentácie územný plán veľkého územného celku Bratislavský 

kraj. Vzhľadom na zľadom na zľ ávažnosť navrhovaných zmien, predkladáme 

obyvateľom Vajnor informľom Vajnor informľ áciu o stanovisku mestskej časti k navrho-

vaným zmenám týkajúcich sa Vajnor:

Doprava cez Vajnory:

Mestská časť žiada do návrhu územného plánu zapracovať vý-

sledky technickej štúdie, ktorej úlohou bolo vyhľadaľadaľ ť reálny koridor 

pre budúcu trasu diaľnice D4 (tzv. nultý okruh Bratislavy) a navrhnúť 

severné prepojenie diaľnice D1 (diaľnica na Trnavu) s cestou II/502 

(cesta z Bratislavy do Pezinka). Technickú štúdiu zabezpečuje Ná-

rodná diaľničná spoločnosť. Z verejného pracovného prerokovania 

štúdie   vyplynulo, že najvýhodnejším  prepojením je plánovaný  

nový cestný  ťah, nazývaný  - privádzač Pezinok. Privádzač vedie 

z diaľnice D1, z križovatky Bernolákovo severným smerom medzi  

obcami Viničné a Slovenský Grob a napája sa v križovatke Pezinok 

na preložku cesty II/502 a na plánovaný obchvat Pezinka. Žiadame, 

aby sa tento variant posudzoval v rámci posudzovania vplyvov na ži-

votné prostredie ako jeden z troch variantov, medzi ktoré patrí aj tzv. 

vajnorský variant nultého okruhu. Z toho dôvodu žiadame, aby úsek 

nultého „vajnorského“ okruhu medzi diaľnicou D1 a cestou II/502 

vedený popri Šúrskom kanáli bol presunutý zo záväznej časti územ-

ného plánu Bratislavského kraja do časti smernej. Ponechanie trasy 

tzv. nultého okruhu v pôvodnej polohe, kde sa uvažuje s tunelom 

popod Malé Karpaty v k.ú. Vajnory, cez Vajnorskú dolinu, je v rozpo-

re so zákonom NR SR č. 182/2005 Z.z. o vinohradníctve a vinárstve, 

ktorým sa vylučujú urbanistické zásahy v chránených vinohradníc-

kych honoch uvedených v prílohe citovaného zákona. Trasa nulté-

ho okruhu likviduje veľkú časť chránených vinohradníckych honov 

podľa citovanľa citovanľ ého zákona. 

Žiadame o úpravu a doplnenie textu záväznej časti územného plá-

nu o severný a východný obchvat Vajnor – preložka cesty III/5021.

Letisko M.R. Štefánika: 

Mestská časť zásadne nesúhlasí sí sí rezervovaním plochy na výstav-

bu tzv. tretej vzletovej a pristávacej dráhy letiska M. R. Štefánika bez 

predchádzajúceho posúdenia vplyvu tretej dráhy na životné prostre-

die podľa zľa zľ ákona NR SR č. 127/1994 Z.z. oposudzovaní vplyvu na život-

né prostredie v znení neskorších predpisov. Nesúhlasíme, aby plochy 

na výstavbu tzv. tretej vzletovej a pristávacej dráhy Letiska M. R .Šte-

fáfáf nika boli zaradené medzi záväzné regulatívy funkívy funkí čného a priesto-

rového usporiadania územia, a tým aj medzi verejnoprospešné 

stavby. Zákon NR SR č. 136/2004 o letiskových spoločnostiach 

v znení neskorších predpisov jednoznačne definuje, že len vzleto-

vé a pristávacie dráhy 13/31 a 04/22 a napojovacie rolovacie dráhy 

s odbavovacou plochou sú záujmami Slovenskej republiky na za-

bezpečenie jej strategických hospodárskych záujmov. Tretia dráha 

je súkromným záujmom letiska.

Bez prerokovania  pripomienok mestskej časti, Mestská časť Brati-

slava-Vajnory  nesúhlasí  so Zmenami a doplnkami 1/2005 územné-

ho plánu veľkého územného celku Bratislavský kraj.  

               -az-

Zo stanoviska mestskej časti k Návrhu územného plánu veľkého
územného celku Bratislavský kraj – Zmeny a doplnky 1/2005

Od 1. januára 2006 bude mestská časť po-

skytovať finančná výpomoc vo výške 5000,- 

Sk při narodení dieťaťa

V rámci svojich pravidelných návštev v 

jednotlivých mestských častiach, primá-

tor hlavného mesta Slovenskej republiky 

Bratislavy Andrej Ďurkovský prišiel na náv-

števu do mestskej časti Vajnory v utorok 8. 

novembra 2005. Sprevádzali ho jeho dvaja 

námestníci Tatiana Mikušová a Karol Kolada. 

Starostka mestskej časti Vajnory 

Anna Zemanová sprevádzala pri-

mátora na prehliadke Sprinzlovho 

majera s otázkou o plánoch, ktoré 

mesto má s touto lokalitou, ktorá 

je využívanžívanží á nelegálne rôzny-

mi „nájomníkmi“ a je v majetku 

hlavného mesta. Z územného 

plánu je tento priestor určený na 

občiansku vybavenosť. Pri od-

chode zo Sprinzlovho majera sa 

hostia zastavili na Rybničnej ulici, 

na mieste, kde sa nový obchvat 

napája na starú komunikáciu. 

Prestavba tejto komunikácie je 

zahrnutá medzi priority hlavného mesta. 

Predstavitelia MČ Vajnory vyjadrili znepo-

kojenie nad nárastom dopravy, ktorý čaká 

túto lokalitu vzhľadom na pripravovanľadom na pripravovanľ ú 

výstavbu v Chorvátskom Grobe. Primátor 

so svojimi spolupracovníkmi sa zúčastnil aj 

na zasadnutí Miestneho zastupiteľstva Mľstva Mľ Č 

Vajnory, kde si vypočul najmä pripomienky 

na fungovanie mestskej hromadnej dopra-

vy, a na problematiku s nárastom tranzitu-

júcej dopravy a nebezpečných situácií na 

mestských komunikáciách. zaznela aj pestrá 

diskusia na tému pripravovaného nultého 

okruhu okolo Bratislavy. Primátor si prevzal 

výzvu občanov zameranú na dopravnú si-

tuáciu vo Vajnoroch. Na podnet starostky sa 

primátor vyjadril aj k výberu daní od budú-

ceho roka. Podľa slov Andreja ľa slov Andreja ľ Ďurkovského, 

každá mestská časť dostane toľko finanč-

ných prostriedkov koľko vyberie v tomto 

Primátor si prevzal výzvu občanov zameranú
na dopravnú situáciu vo Vajnoroch
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roku a zároveň bude tento príjem mierne íjem mierne í

navŕšený. Informoval o postupe magistrátu 

pri zabezpečovaní výberu daní, magistrí, magistrí át už 

nakúpil počítačítačí če. Povedal, že  pripravený je 

aj softvér , zriaďuje sa aj novďuje sa aj novď é pracovisko. V 

priebehu budúceho roka chce hlavné mesto

zriadiť aj tzv. Call centrum, prostredníctvom 

ktorého by občania mohli vybaviť svoje 

daňové povinnosti bez priamej návštevy 

daňového pracoviska na Bazovej ulici. Po 

odchode primátora, miestne zastupiteľstvo ľstvo ľ

pokračovalo vo svojom rokovaní.

40 malých Vajnorákov pribudne ročne 

medzi obyvateľov naľov naľ šej mestskej časti. S cie-

ľom podporiľom podporiľ ť vzťah mladých rodín ku svojej 

obci a pomôcť zmierniť počiatočné finančné 

náklady pri narodení dieťaťa, poslanci schvá-

lili jednorazovú finančnú podporu na jedno 

dieťa vo výške 5000,- Sk. Zásady poskytova-

nia týchto finančných príspevkov začnú pla-

tiť od 1. januára 2006. Finančná výpomoc sa 

bude poskytovať, na zť, na zť áklade žiadosti, matke 

s trvalým pobytom vo Vajnoroch.

Miestne zastupiteľstvo sa opľstvo sa opľ äť zaoberalo 

Základnou školou s materskou školou na 

Osloboditeľskej ul. 1. ľskej ul. 1. ľ Škole bol schválený 

Dodatok č.2 k zriaďovacej listine, ktorďovacej listine, ktorď ým sa 

zriaďovacia listina ďovacia listina ď školy rozširuje o činnosť 

- „škola prenajíma  priestory  a  zariadenia 

školy a vykonáva podnikateľskľskľ ú činnosť“. 

Schválili zmenu, navŕšenie rozpočtu školy 

na výkon originálnych kompetencií.

Poslanci si odsúhlasili harmonogram za-

sadnutí miestneho zastupiteľstva na ľstva na ľ rok 

2006:

24. 1. 2006, 14. 3. 2006, 25. 4. 2006, 30. 5. 

2006, 4. 7. 2006, 12. 9. 2006, 24. 10. 2006, 5. 

12. 2006, 19. 12. 2006 - ustanovujúce nové 

MZ.                       -az-

Listom číslo 5205/05 zo dňa 31.10.2005 

bola miestnemu úradu prostredníctvom 

organizátorov verejného zhromaždenia do-

ručená verejná výzva občanov týkajúca sa 

dopravnej situácie vo Vajnoroch, najmä na 

Roľníckej ulici , Rybničnej ulici, ulici Pri mly-

ne a na vajnorskom nadjazde. Výzva apeluje 

najmä na riešenie problematiky z hľadiska ľadiska ľ

prejazdnej kapacity, zníženia rýchlosti a 

zvýšenia bezpečnosti všetkých účastníkov 

dopravy. Vo výzve je návrh na zabezpečenie 

projektovej prípravy a realizáciu opatrení 

formou tlmenia dopravy v centre Vajnor 

technickými opatreniami a dopravným zna-

čením, dobudovaním mimoúrovňovej kri-

žovatky Senecká cesta – privádzač D1, vyrie-

šením napojenia ulice Pri mlyne na diaľnicu, 

vybudovaním severného obchvatu Vajnor. 

Návrh na zjednosmernenie ulice Čierny 

chodník a ulice Pri mlyne s využitím odstav-

ných priestorov na odvedenie dažďovžďovžď ých 

vôd. Obdobné riešenie je navrhované aj na 

ulici Rybničná a Roľnícka ulica s návrhom 

povoliť obojstranné parkovanie na takto vy-

tvorených jednosmerných cestách. Vo výzve 

sa uvádza aj požiadavka na oboznámenie sa 

s konkrétnymi krokmi , ktoré mestská časť 

vykonala na riešenie problematiky dopravy 

vo Vajnoroch, vrátane koncepčných riešení 

v okolí Vajnor. 

Vzhľadom na skutoľadom na skutoľ čnosť, ť, ť že Vajnormi pre-

chádza cestná sieť rôznej kategórie a podľa ľa ľ

toho je všeobecne platnými predpismi ur-

čený cestný správny orgán a správca komu-

nikácií. Problematika uvádzaná vo výzve, sa 

týka ciest štátnych a mestských. Správcom 

týchto komunikácií, í, í čo sa týka dopravné-

ho značenia i odvedenia dažďovžďovžď ých vôd, 

je Magistrát hlavného mesta SR Bratislavy. 

Problematika dopravy bola zaradená aj na 

rokovanie Miestneho zastupiteľstva dľstva dľ ňa 8. 

novembra 2005, na ktorom sa, ako na pra-

covnom výjazde vo Vajnoroch, zýjazde vo Vajnoroch, zý účastnil 

primátor hlavného mesta Andrej Ďurkovský,  ý,  ý

spolu aj s námestníkom Karolom Koladom, 

do kompetencie ktorého patrí doprava a s 

námestníčkou Tatianou Mikušovou, do kom-

petencie ktorej patrí územný plán. Zástupca 

organizátorov zhromaždenia odovzdal ve-

rejnú výzvu aj primátorovi hlavného mesta.

Jednou z prvých aktivít, ktorít, ktorí á smerovala 

ku zvýšeniu bezpečnosti a tlmeniu najmä 

rýchlosti, bola zmena tvaru križovatky ulice 

Pri starom letisku s novým obchvatom Vaj-

nor. Prebudovaním priesečnej križovatky 

na kruhovú sa zabezpečil bezpečný výjazd ýjazd ý

z Vajnor smerom do mesta. Uvedomujúc si 

nebezpečnú dopravnú situáciu, mestská 

časť zabezpečila zmluvne, prostredníctvom 

dopravného inžiniera vypracovanie doku-

mentácie, ktorá rieši tlmenie dopravy v ce-

lých Vajnoroch. Dopravní inžinieri opatrenia,  

doplnenie vodorovného i zvislého značenia 

Stanovisko k výzve občanov o dopravnej situácii vo Vajnoroch
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s náročnejším návrhom čiastkových staveb-

ných úprav, tzv. ostrovčekov pred zdravot-

ným strediskom, v centrálnej časti obce a 

pri vstupe od Čiernej vody. Magistrát hlav-

ného mesta si nami predložený návrh osvo-

jil a postupne zabezpečuje jeho realizáciu 

prostredníctvom svojho dodávateľa. Nľa. Nľ ávrhy 

čiastkových stavebných úprav  na komuni-

káciách si vyžadujú podrobnú projektovú 

dokumentáciu a stavebné povolenie. V rám-

ci ďalďalď ších opatrení treba spomenúť zníženie 

dopravnej rýchlosti zvislým značením na 

50km/h, zákaz vjazdu nákladným vozidlám, 

vyznačenie parkovacích boxov v centre Vaj-

nor, osadenie  niekoľkých mechanických 

zábran na oddelenie chodníkov od komu-

nikácií, osadenie dopravní, osadenie dopravní ých značiek STOP, 

vyznačenie bočných vodiacich čiar a optic-

kých spomaľovaľovaľ čov, zavedenie prednosti 

sprava mimo hlavných ťahov a zjednosmer-

nenie niektorých ulíc. Výjazd na diaýjazd na diaý ľnicu za 

železničným priecestím nebol odporučený. 

Jedným z dôvodov bola dopravná analýza, 

ktorá zhodnotila tento návrh ako nevýhod-

ný pre Vajnory, pretože by stiahol veľkú časť 

tranzitujúcich vozidiel, ktoré idú na diaľnicu 

D1 smerom do mesta. Spracovateľom do-ľom do-ľ

kumentácie boli odovzdané ako podklad 

všetky doteraz spracované dopravné návr-

hy a riešenia, ústne i písomné podnety od 

občanov. Dokumentáciu pripomienkovala  

Komisia životného prostredia, bezpečnosti a 

dopravy pri miestnom zastupiteľstve, miest-ľstve, miest-ľ

na rada. V predloženej podobe bola odsú-

hlasená v Dopravnej komisii na magistráte 

hlavného mesta. Po odsúhlasení Obvodným 

úradom pre cestné hospodárstvo a pozem-

né komunikácie Bratislava, magistrát – od-

delenie cestného hospodárstva zabezpečí 

realizáciu. Vzhľadom na v ľadom na v ľ súčasnosti platnú 

organizáciu dopravy na štátnej ceste, na Roľ-

níckej ulici, návrh zjednosmernenia  Čierne-

ho chodníka a ulice Pri mlyne, zatiaľ nebol  

predmetom riešenia. Mestská časť zodpove-

dá a má v kompetencii ako cestný správny 

orgán cesty III a IV. triedy, chodníky popri 

nich a účelové komunikácie. V ostatných 

dvoch rokoch bolo opravených 1310 m2 

ciest a chodníkov. Priebežne sa budujú nové 

odvodňovacie vpuste. Po mnohých rokoch 

sa  začalo aj s čistením dažďovej kanalizžďovej kanalizžď ácie 

na týchto komunikáciách. Postupne bolo 

obmenených 30 dopravných značiek.  Let-

né čistenie komunikácií znižuje zanášanie 

dažďovžďovžď ých vpustov, čím sa zlepšuje odtok 

vody.

Veľmi zložitá dopravná situácia vzniká na 

nedobudovaných križovatkách za KON-RA-

Dom a za KORATEXom. Tieto križovatky mali 

byť dobudované v čase výstavby prepojky 

na diaľnicu a lokality Tuhovské. Križovatka 

za KON-RADom je už v území Mestskej čas-

ti Bratislava-Ružinov. Vďinov. Vďinov. V aka rokovaniam s ďaka rokovaniam s ď

mestom sa nám podarilo presadiť u Generál-

neho investora mesta Bratislavy vypracova-

nie projektovej dokumentácie na výstavbu 

tohto pravého odbočenia v smere do Vajnor 

zo Seneckej cesty. V súčasnosti prebieha 

postupný výkup pozemkov pod komuniká-

ciu. Investorom stavby je mesto. Dopravné 

riešenie neprehľadnej kriľadnej kriľ žovatky za KORA-

TEXom bolo navrhnuté a odsúhlasené až v 

septembri tohto roku, kedy bola schválená 

záväzná časť Urbanistickej štúdie lokality 

Tuhovské. Dopravné riešenie je navrhnuté 

priamym pripojovacím pruhom z diaľnice a 

pripojovacím pruhom popod nadjazd sme-

rom do Vajnor. Realizáciu pripravujeme spo-

ločne s podnikateľmi, ako investičný projekt 

z prostriedkov Európskej únie. Realizácia je 

navrhovaná v rokoch 2007-2008. Ako pozi-

tívne treba hodnotiívne treba hodnotií ť, ť, ť že medzi priority mes-

ta bola presadená rekonštrukcia  Rybničnej 

ulice. Pre túto stavbu bolo už vydané územ-

né rozhodnutie. Komunikácia bude mať cha-

rakter dvojprúdovej mestskej komunikácie s 

oddelenými cyklochodníkmi a chodníkmi 

pre peších. Jej parametre sú dané projek-

tantom, a.s. Dopravoprojekt, ktorý musel 

vychádzať najmä zo šírkových obmedzení v 

trase komunikácie a z priepustnosti vajnor-

ského nadjazdu.

Tranzitnú dopravu v smere od Čiernej 

vody vyrieši až realizácia nových  regionál-

nych dopravných ťahov. V obci Chorvátsky 

Grob sa pripravuje výjazd na diaýjazd na diaý ľnicu, re-

alizáciou ktorého je podmienená výstav-

ba priemyselného parku na Triblavine. Na 

verejnom stretnutí so starostkou,  23. no-

vembra, pán starosta Chorvátskeho Grobu 

oboznámil našich občanov aj s ďalďalď šími opat-

reniami na odklonenie dopravy. Pre Vajnory 

bude definitívnym rieívnym rieí šením až vybudovanie 

severného a východného obchvatu Vajnor. 

Tieto trasy komunikácií sa nám podarilo za-

komponovať do územného plánu mesta a 

presadzujeme ich zapracovanie aj do územ-

ného plánu Bratislavského samosprávneho 

kraja. Investičné náklady na severný obchvat 

sa odhadujú na viac ako 70 mil. Sk, neráta-

júc finančné prostriedky na usporiadanie 

vlastníctva pod ňou. Podobne ako realizácia 

mimoúrovňového napojenia z diaľnice D1 

na nadjazd z oboch smerov, sú tieto inves-

tičné stavby regionálneho významu. Od pri-

mátora i námestníka Koladu odznela ústna 

podpora týmto zámerom. Je však smutné, 

že práve hlavné mesto, ktorého povinnos-

ťou je určovať dopravnú koncepciu v meste, 

nebralo do úvahy námietky mestskej časti 

o nevyriešenej  dopravnej koncepcii a bez 

akýchkoľvek podmienok odsľvek podmienok odsľ úhlasilo v rámci 

investičného zámeru CEPIT lokalitu určenú 

pre priemysel, výrobu a občiansku vybave-

nosť. Zámer počíta s číta s čí prepočtami 24 000 ľudí 

a je dopravne nasmerovaný do Vajnor, na 

Rybničnú ulicu. Návrh pôvodného územné-

ho plánu mesta, ktorým sa riešili nové roz-

vojové lokality má spracovanú dopravnú in-

fraštruktúru s výhľadom do roku 2030, aľadom do roku 2030, aľ bol 

napočítančítančí ý pre nárast počtu obyvateľov na ľov na ľ

10 000 ľudí. Komunikačná sieť s ďalďalď ším navr-

šovaním nepočítala.čítala.čí

Organizátorom verejného stretnutia ďa-ďa-ď

kujem za spoluprácu a verím, že spoločne 

sa nám podarí dosiahnuť zlepšenie nebez-

pečnej dopravnej situácie v obci. Znenie 

tohto listu bude zverejnené vo Vajnorských 

novinkách, aby sa s ním mohli oboznámiť aj 

ostatní obyvatelia. 

                                                            Anna Zemanová
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(Dokončenie)

Římský klérus však papeže přemluvil, 

aby za Cyrilovy zásluhy o přenesení ostat-

ků sv.Klementa do Říma byl pohřben též v 

Římě. Papež Hadrián II. proto nařídil jeho 

pohřeb v bazilice sv. Petra, ale sv. Metoděj si ěj si ě

vyžádal svolení pohřbít bratrovo tít bratrovo tí ělo v bazi-

lice sv. Klementa. A tam skutečně bylo jeho 

tělo uloženo. Dnes tato původní starobylá 

bazilika leží pod současným kostelem.

Původní bazilika sv. Klementa totiž byla 

zbořena Normany v r. 1084. Nový, stý, stý ávají-

cí kostel byl postaven v létech 1100 – 1125 

a Cyrilovy ostatky byly přenesny do tohoto 

nového chrámu a pochovány v kapli vpravo  

od hlavního vchodu. V 17. století byl hrob 

otevřen a část ostatků přenesena na Mora-

vu. Za francouzské okupace Říma bylo v r. 

1798 rozhodnuto o zboření kostela a tak již 

značně poničené ostatky sv. Cyrila byly pře-

neseny do kostela Chiesa Nuova. Pak se však 

přece jen podařilo kostel zachránit a ostatky 

byly přeneseny zpět . Mons. Lorenzo Mattei 

je však věnoval své rodině a proto byly v 19. 

stol. považovány za ztracené. Na původní 

dolní kostel se přitom již zapomělo. O jeho 

znovuobjevení se v létech 1857-70  zasloužil 

převor p. Mulloo a archeolog Rossi. Tak byl 

objeven i původní Cyrilův prázdný hrob.

Nakonec byl v péči dominikána Boyla 

objeven zlomek Cyrilovy kosti ve zlatém re-

likviáři v paláci vévody Antici-Mattei a ty pak 

kněžna Anticii-Mattei věnovala papeži Pavlu 

VI. a ty pak byly uloženy 17. 11. 1963 v hor-

ním kostele sv. Klementa v nově upravené 

kapli sv. Cyrila a Metoděje vybudovaněje vybudovaně é již v 

r. 1880-90.

Zde v tomto kostele napravo od horní-

ho oltáře si ve zmíněné kapli můžeme na 

relikviáři přečíst nápis EX OSSIBUS S CYRIL-

LI, APOSTOLI SLAVORUM (z kostí sv. Cyrila, 

apoštola Slovanů). Na freskách malíře No-

biliho můžeme spatřit Krista s papežem a se 

sv. Cyrilem a Metodějem, ve stějem, ve stě ěně oblouku 

vlevo od oltáře Pohřeb sv. Cyrila a vpravo 

Schválení slovanské bohoslužby.

Za prohlídku stojí i kaple sv. Dominika jež 

sloužila pro uchování ostatků sv. Cyrila od r. 

1110 do r. 1798.

Neodolal jsem, spolu s několika dalšími, 

abych u sakristie horního kostela (vstup 8 

Eur) nesestoupil do kostela dolního, kde se 

původní hrob nachází na konci levé boční 

lodi. Pietně byl upraven nejprve v r. 1929 a 

potom v r. 1952 jako památné místo Slovanů. 

Oltářní desku s nápisem IN HONOREM s. CY-

RILLI NATIONIS SLOVACAE FILII DEDICAVE-

RUNT AD MCMLII (k poctě sv. Cyrila věnovali 

léta Páně 1952 synové Slovenského národa).

Byli to konkrétně američtí Slováci.

Odtud jsme zamířili k poslednímu cíli naší 

kulturní anabáze Římem do chrámu Santa 

Maria Maggiore. Tato jedna z nejnavštěvo-

vanějějě ších bazilik je postavena na jednom 

ze sedmi historických pahorků Eskvilinu. 

Český název je Panna Maria Větší, ale tší, ale tší éž 

Sněžná na paměť tradované události, že při 

zahájení stavby se místo k ní určené pokrylo 

v srpnu sněhem, což je pochopitelně v Římě 

věc zcela nevídaná. Původní název byl Pan-

na Maria u jesliček. Zde sloužil svoji primiční 

mši (t.j. první mši v životě) i sv. Metoděj, kdyěj, kdyě ž 

jej papež po jeho příchodu do Říma vysvětil 

na kněze. Při příchodu do Říma byl totiž Me-

toděj pouze jěj pouze jě áhen. Pamětní desku připomí-

nající výročí schválení slovanské bohoslužby 

osadili v křestní kapli (první kaple od vchodu 

vpravo) rovněž Slováci.

A pak již nádraží Termini. Zde jsme po na-

sednutí do vlaku zjistili, že až tak naspěch 

zase nebylo. Vlak s odjezdem v 16,50 h 

prostě nevyjel ještě ani v 18 h. Proto jsme 

přesedli do jiného s tím, že do Alviana poje-

deme oklikou. Když jsme tak učinili, konečně 

se rozjel ten, kterým jsme měli jet. No nako-

nec jsme byli asi ve 20 h v hotelu. Jen jsem si 

ale řekl, že propříště již nebudu nadávat na 

ČD, alespoň ne příliš hlasitě.

Také jsem našel alespoň chvíli klidu uvě-

domit si, že sv. Cyril měl po své smrti ještě 

pohnutějějě ší osudy, než za svého života, a tak 

snad zbylé torzo jeho těla alespoň nyní na-

lezne definitivní klid, po němž toužil již za 

svého života.

Středa byla pojata odpočinkově, což jsme 

celkem potřebovali a nesla se ve znamení 

pikniku na břehu jezera Lago di Bolseno. 

Cestou jsme se zastavili pouze v Montefias-

cone, městečka vzdáleného asi 17 km od 

Viterba.

Asi se budu opakovat, když napíši, že 

městečko je překrásné a jak jinak rozprostí-

rá se na kopci. Je z něj pěj pě řekrásný rozhled po 

okolní krajině a zejména na cílové místo na-

šeho pikniku Lago di Bolsena.

Procházka úzkými uličkami jež na vás dý-

chají svou starobylostí je úchvatná a byla by 

ještě hezčí, kdyby Včí, kdyby Včí ás nerušila projíždějějě ící 

auta. V Itálii je to zkrátka tak, že kudy pro-

jede auto i kdyby muselo sklopit zrcátka, 

tudy se prostě jezdí. Pak už zbyl pouze čas 

na prohlídku katedrály sv. Margarity, kde 

jsme si zazpívali oblívali oblí íbenou píseň Ave Maria 

a vzhůru k jezeru.

Jezero Bolsena je proslaveno tím, že na 

jeho březích se v r. 1263 odehrál zázrak. To 

když  při sloužení mše kněz českého původu 

Pietro di Praga po proměňování zapochybo-

val o tom, že sv. hostie, kterou drží v ruce, je 

skutečně tělem Páně. Při lámání však z hostie 

vytryskla krev. Na památku této události pak 

již následujícího roku 11.8.1264 papež  zá-

vazně pro celou církev vyhlásil slavnost Bo-

žího těla.

V rámci pikniku byla podávaná porketa, 

což je další specialita a lahůdka. Zde nemám 

až tak přesně zjištěn postup její výroby jako 

Byli jsme v italském Alvianu                    -3-
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u pršutu, ale v podstatě jde o to, že očištěný 

a vykostěný trup prasátka se vyplní směsí 

koření obdobnou jako u pršutu a to celé se 

sroluje do dlouhého válce zaváže a nechá se 

odležet asi týden. Tím koření prostoupí ma-

sem a celá tato nádhera se upeče podobně 

jako selátko. Pak již jen zbývá tuto delikate-

su nakrájet a říci dobrou chuť. K tomu olivy, 

salát, chléb a víno. Člověk by řekl, že po or-

giích z předchozích dnů už ani nebudeme 

mít hlad, ale omyl. Pít hlad, ale omyl. Pí ři koupání v průzračné 

a teplé vodě jezera (přičemž jeho hloubka 

je na některých místech až 150 metrů) bá-

ječně tráví. Porketu jsme proto spořádali i s 

přílohami celkem bez nesnází a na závěr dne 

jsme se ani nebránili další opulentní večeři 

ve stylové pizzerii Belvedere da Marcello.

Následujícího dne po prohlídce přírodní 

rezervace Oasi di Alviano  jsme vyrazili na 

prohlídku vodopádů v Terni. Je to opravdu 

ohromný zážitek, když se zdánlivě přímo na 

vás řítřítří í z výše snad 200 m masa vody. Naštěs-

tí je to jen optický klam, ale vodu si přesto 

užijete, protože cesta podél vodopádů je za-

halena drobounkou vodní tříští , což však při 

30° C vedru je velmi příjemnříjemnří é.

Údajně ještě hezčí pohled je shora. Ovšem 

výstup tam trvá přes hodinu, takže snad 

někdy příště.

Z Terni jsme se vypravili k další raritě, do 

Bomarza. Bomarzo postavil v r. 1552 princ 

Orsini. Je proslavené svým parkem s obřími 

sochami, jako jsou  okřídlený kůň Pegas, fon-

tána s Nymfami, bohové Venuše, Neptun., 

Ceres, Ares a Proserpina. Jsou tu i sochy 

slona, draka a lva, tříhlavého psa Cerbera, 

strážce vchodu podsvětí, sochy lví, sochy lví ů a Fúrií. 

Jsou tu i sochy znázorňující  souboj gigan-

tů Hercula  s Cocem, což je znázornění boje  

dobra a zla, socha obří želvy s věží nebo obří 

váza. Nemůže chybět ani amfiteátr divadla 

či chrám. Raritou je křivý dům, kde každá 

stěna i podlahy jako by se potácely, a vskut-

ku po jeho návštěvě jsme vyšli a chvíli trpěli 

závratí a vrávorali jako parádní opilci. Možno 

bylo  vstoupit i do obří tlamy nestvůry Ogra, 

v jejíchž útrobách  nám zazpíval bíval bí ývalý 

operní zpěvák (deset let působil jako sólista  

i v brněnské Redutě) mistr Všetečka, t.č. pre-

sident vinařské stezky v Nitře jednu ze svých 

árií. Musím říct, že díky skvělé akustice to byl 

vynikající zážitek, po němž jsme se několik 

minut báli hlasitěji promluvit, abychom ten-ěji promluvit, abychom ten-ě

to dojem nenarušili.

S návratem jsme museli spěchat, protože 

večeře tentokrát byla pojednána jako me-

zinárodní kuchyně a každá výprava vařila 

svou specialitu. Španělé paellu, což je směs 

masa s rýží a moc se neliší od rizota. Italové 

polentu a zapékané těstoviny, a my - co jiné-

ho než guláš.

Při vší úctě k hostitelům i Španělům, guláš 

vyhrál na celé čáře, což uznávali konkurenční  

kuchaři i my, jedlíci. A to ani nepřipomínám, 

že kdyby se zaležel do druhého dne, byl by 

ještě lepší. Leč nebylo mu souzeno dožití ani 

konce večera.

Pátek zůstal nutně vyhrazen koupání v 

moři. Tentokrát žádné památky. To bylo 

nezbytné, neboť jak jsem se dozvěděl, je 

Umbrie jediný kraj v Itálii, který nemá přímý 

přístup k moři, takže cesta byla dlouhá. Ko-

upání bylo naplánováno v Montaltu. Pláž je 

z černého sopečného písku a je proto  tma-

vá. I moře bylo díky tomu poněkud kalnějějě ší, ší, ší

ale nádherně teplé s poměrně velkými vlna-

mi, které mě div nepřipravily o plavky. Jinak 

paráda, kterou poněkud ztrpčovaly desítky ítky í

prodavačů čehokoli, jen ne toho co by si člo-

věk přál, to je pití. Nato jsme si museli chodit 

poměrně daleko. Na pláži jsem měl možnost 

konečně si utřídit myšlenky a dospěl jsem k 

překvapivému závěru, že tento oddech od 

kulturních památek jsme opravdu měli za-

potřebí, neboí, neboí ť ač se to nezdá i duchovními 

zážitky se lze přesytit.

Večeře, tentokrát na náměstí a ve středo-

věkém rázu nám ovšem prominuta nebyla. 

Ještě před ní se uskutečnil průvod po Alvi-

ánu ve středověkých krojích za doprovodu 

trub a bubnů. Paní vajnorské  starostce kroj 

hradní paní tak slušel, že mi nezbylo, než se 

poklonit až k zemi. Potom ještě své umění 

předvedli lučištníci a střelci z kuší. Večeře na 

zcela zaplněném náměstí, pí, pí ři svitu pochod-

ní v doprovodu šaška a kejklířů byla samo-

zřejmě impozantní.

A již tu byl poslední den. Jeho dominan-

tou byla návštěva Orvieta. A Orvieto je sku-

tečná perla. Samozřejmě postavená na vel-

mi strmém kopci, kam vás vyveze lanovka.  

Převýšení je asi 200 m. Město je vystavěno 

na tufu. Původní jeho obyvatelé však žili v 

jeho podzemí, kdyí, kdyí ž si do této měkké horni-

ny dlabali svá obydlí v podobě jeskyní. Na 

návštěvu podzemí ovšem také čas nebyl.

Ale i to, co možné vidět bylo, nás opět 

doslova zahltilo dojmy. Kdyby si návštěvník 

Orvieta prohlédl celé město a neviděl Dóm 

s kaplí sv.Korporálu (tedy sv. Hostie), praktic-

ky by je neviděl. Možná se mnou nebudou 

mnozí souhlasit, ale já musím konstatovat, 

že Chrám sv. Petra ve Vatikánu je monumen-

tální paráda. Lateránská bazilika je starobylý 

skvost a bazilika Santa Maria Magiore je per-

la, ale na mě tento Dóm udělal dojem patrně 

největší. A snad ani ne tak svým vnitřkem, i 

když i ten je jedinečný, ale zejmý, ale zejmý éna svým 

portálem, který se naprosto vymyká popisu. 

Byl jsem tak okouzlen, že jsem se k Dómu 

musel stále vracet ze všech k němu ústících 

ulic a uliček a pokaždé to byl nový pohled.

V kapli sv. Korporálu se nachází skvostný 

relikviář nevyčíslitelné hodnoty, zhotovený 

jako schrána na oltářní roušku na níž skanuly 

krvavé krůpěje pěje pě ři již vzpomínaném zázraku 

na břehu jezera Lago di Bolseno.

Překrásný byl též starobylý, nedaleko sto-ý, nedaleko sto-ý

jící kostel sv. Františka, v němž jsou zobraze-

ny všechny zázraky spojené se svatou Hostií 

vč. toho posledního, kdy zemřelý papež 

Jan Pavel II. podal příjříjří ímání nevyléčitelně 

nemocné ženě, která se bezprostředně po 

jejím přijetí zázračně uzdravila, a to vč. foto-

dokumentace tohoto zázraku. 

Orvieto však leccos mohlo nabídnout i 

těm méně duchovně založeným, neboť zde  

byly pořádány trhy, na nichž bylo možno 

s výraznými slevami zakoupit prakticky  co-

koli od potravin po textil a nechyběl ani vý-

prodej s neuvěřitelným sortimentem, od riflí 

až po kalhotky tanga, vše za 1 euro.

Po návratu do Alviana již následovalo ba-

lení, ale aby ní, ale aby ní ám snad nevyhládlo, uspořá-

dal pan starosta ještě odpolední piknik před 

večeří, opří, opří ět s porketou a vínem.

Večeře byla tentokrát opět v hradu jako na 

počátku. Jen byla podávaná - z obavy, aby-

chom  snad cestou nezemřeli hlady, v dvoji-

tých porcích a aby zmizely i poslední pochy-

by, že bychom  slabostí nedojeli domů, byla 

nám do autobusu vecpána bedna dalšího 

porketa, pečivo a nejrůznějějě ší zeleniny s pře-

mírou paprik.

O půlnoci na neděli následoval odjezd. A 

jak jsme do Alviána přijížděli v dešti, tak nás 

těsně za Alviánem čekal opět. Tentokrát nás 

provázel až do Bratislavy.

Jak hodnotit náš zájezd nevím, abych se 

neopakoval. Sečtěte proto všechny superla-

tivy, jimiž jsem v článku doslova hýřil a po-

vyšte si to na druhou, protože jsem určitě na 

hodně zapomněl. Tím dostanete výsledný 

efekt našich vizuálních a duchovních vjemů.

To vše ale bylo vysoce překonáno navá-

záním desítek pítek pí řátelství s Vajnoráky, Alvián-

ci a Španěly, což se ani dostatečně zhodnotit 

nedá.             Koniec             JUDr. Česlav Gojný
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Čo prináša novelizácia Zákona o vinohradníctve a vinárstve 

č.182/2005

V októbri 1996 vstúpil v Slovenskej republike do platnosti Zákon o 

vinohradníctve a vinárstve (ďalej len ďalej len ď „Vin„Vin„ ársky zákon“) č. 332/1996, 

ktorým sa Slovensko po dlhých rokoch produkcie „kvantitatívnychívnychí “ 

vín aspoň čiastočne zaradilo do rodiny vyspelých vinárskych krajín. 

Dovtedajšia legislatíva totiíva totií ž nekládla takmer žiadny dôraz na pôvod 

a kvalitu dopestovaného hrozna, prakticky neexistovali odrodové 

vína a vôbec sa nerozlišovali ročníky výroby. Vína boli unifikované, 

vyrábané klasickou technológiou a prakticky sa delili len na biele a 

červené, plnili a predávali sa prevažne ako značkové a značka bola 

aj jediným (neistým) ukazovateľom pľom pľ ôvodu hrozna a vína. Nový zá-

kon bol prvým novodobým predpisom, ktorý upravil podmienky 

pestovania viniča hroznorodého vo vymedzených vinohradníckych 

oblastiach, ako aj podmienky výroby hroznového vína, manipulácie 

s ním a jeho uvádzania do obehu v záujme zabezpečenia zdravot-

nej neškodnosti a kvality vína. Množstvo súvisiacich vykonávacích 

predpisov (vyhlášok), týkajúcich sa uvádzania vína do obehu, jeho 

evidencie a prísne kvalitatívne poívne poí žiadavky pri zatrieďovanďovanď í vín za-

motali hlavu nejednému vinárovi.

V júni 2002 vstupuje do platnosti novelizácia vinárskeho zákona 

pod číslom 434/2002, ktorá osobitne definuje skutočný, celkový, celkový ý a 

potenciálny alkohol vo víne, obmedzuje prídavok cukru do muš-

tov na výrobu červených vín na 21̊ NM a po novom definuje po-

jem akostného značkového vína a značkového vína s prívlastkom. ívlastkom. í

Podrobnejšie sú rozčlenené aj upravované vína a po prvýkrát sa ob-

javuje pojem likérové víno. Víno možno vyrábať iba z hrozna domá-

ceho pôvodu, dovolený je však dovoz vín a muštov na výrobu vína, 

ak spĺňajú požiadavky na akosť, platnť, platnť é v krajine pôvodu.

Vstup Slovenska do EÚ si vyžiadal zosúladenie našej legislatívy s ívy s í

európskou, a tak 17. marca 2005 vstupuje do platnosti Zákon č. 182 

o vinohradníctve a vinárstve, ktorý prináša množstvo zmien najmä 

v časti „Vin„Vin„ árstvo“. Nové je najmä členenie vinárskych produktov a 

vzhľadom na to, ľadom na to, ľ že sa dotýka každého vinára (vinár je fyzická ale-

bo právnická osoba, ktorá vyrába a uvádza na trh vinárske produk-

ty), ale i „nevinára“, ktor“, ktor“ ý vyrába víno, napr. iba pre svoju potrebu, 

uvediem najdôležitejšie časti zákona z pohľadu beľadu beľ žného výrobcu či 

konzumenta vína:

Vinárske produkty sa podľa cukornatosti hrozna, z ktorľa cukornatosti hrozna, z ktorľ ého boli 

vyrobené, podľa obsahu alkoholu prľa obsahu alkoholu prľ ítomnítomní ého v nich, podľa odrody, ľa odrody, ľ

podľa spľa spľ ôsobu úpravy a podľa kvality ľa kvality ľ členia na:

a) hroznový mušt,

b) čiastočne prekvasený hroznový mušt – burčiak,

c) stolové víno,

d) stolové víno so zemepisným označením – oblastné víno,

e) akostné víno,

f) akostné víno z ohraničenej vinohradníckej plochy – akostné

    víno V.O.V.P,

g) akostné víno s prívlastkom,ívlastkom,í

h) tokajské víno,

i) upravované víno, 

j) odalkoholizované víno a nízkoalkoholickízkoalkoholickí é víno,

k) víno na priemyselné spracovanie.

                Ing. Jozef Kováč, CSc.,

                Stredná vinársko-ovocinárska škola Modra

V ďalšom vydaní Vajnorských noviniek prinesiem podrobnejší po-

pis jednotlivých vinárskych produktov.

Z vinárskej abecedy

V poradí už 2. ročník obnovenej slávnosti, 

počas ktorej mohli ochutnávať aj obyvatelia 

Bratislavy, sa začala 10. novembra o 16. h 

požehnaním vína v kaplnke sv. Ladislava na 

nádvorí Primaciálneho paláca. Po požehna-

ní mladého vína sa bratislavskí mestskí radní 

spolu so svojimi kolegami z mestských častí 

a okolitých vinárskych mestečiek presunuli

na Primaciálne námestie, kde sa prihovorili 

občanom a ponúkli ich prvým tohtoročným 

mladým vínom. Po slávnostnom otvorení

patrila kultúrna scéna až do večera vystú-

peniam folklórnych, country, či rockových 

súborov z Bratislavy a z blízkeho okolia a ízkeho okolia a í pri-

bližne 20 stánkov na Primaciálnom 

námestí a na nádvorí Starej radnice 

ožilo predajom vína, husaciny, lokší, ší, ší

pagáčikov, medovníkov, perníkov, 

ale aj umeleckých sviečok, keramiky, 

či iných suvenírov s motívom vívom ví ína.

Mesto Bratislava vlastnilo pivni-

ce na výčap vína z mestských viníc, 

na výčap sa používal podjazd Starej žíval podjazd Starej ží

radnice, pivnice vo františkánskom 

kláštore a v „apoštolskej” pivnici v 

Zelenom dome, kde boli umiestne-

né sudy s najkvalitnejším vínom.

Na sudových dnách boli rezbárske 

portréty 12 apoštolov, dvanásty sud 

- sud Judášov – bol naplnený najlep-

ším a najsilnejším vínom. Každý rok na sv. 

Martina tam chodil richtár spolu s ostatnými 

predstaviteľmi mesta ochutnávať nové vína. 

„To bol prvý deň, keď vinári otvárali sudy s 

mladým vínom - hovorilo sa, že skôr by sa 

víno pokazilo,“ povedala Anna Píchová zo 

združenia Malokarpatská vínna cesta.

    -vb-

Sviatok mladého vína pritiahol množstvo návštevníkov

* Kvalitu vajnorského vína potvrdil aj obrovský 
záujem návštevníkov, ktorí si ho v našom stánku 
kupovali po fľaškách.

* Po požehnaní vína prišla na rad ochutnávka. O na-
lievanie návštevníkom sa postarali členovia Vajnorské-
ho okrášľovacieho spolku.
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Miestne zastupiteľstvo na svojom zasadanľstvo na svojom zasadanľ í dňa 8. novembra 2005 schválilo 
Zásady poskytovania jednorazovej finančnej výpomoci pri narodení dieťaťa, 
matke s trvalým pobytom vo Vajnoroch. Členovia miestneho zastupiteľstva sta-ľstva sta-ľ
novili výšku príspevku na 5000 Sk za každé narodené dieťa. Uznesenie nado-
budne účinnosť 1. januára 2006.

Žiadosti na jednorazový finančný príspevok budú na miestnom úrade, na in-
ternete, alebo ich dostanete na Úrade práce na Junáckej ul. 1.

                                                           -ab-

Podpora mladým rodinám pri narodení dieťaťa
Určite si mnohí z vás všimli prekrásny 

vianočný strom postavený pred budo-

vou miestneho úradu. Každoročne je to 

dar niektorej rodiny z Vajnor, ktorá sa 

takýmto spôsobom postará o skrášlenie 

našej hlavnej ulice a pripomenie nám, že 

najkrajšie sviatky roku začínajú. Za ten 

tohoročný patrí poďakovanie pani Bože-

ne  Putyrovej. 

Poďakovanie

Na verejné stretnutie s občanmi dňa 23.11.2005 prijal pozvanie 

starostky Vajnor Anny Zemanovej aj starosta Chorvátskeho Grobu p. 

Štefan Balaško. Informoval prítomnítomní ých, že v spolupráci so starosta-

mi okolitých obcí a aj našou mestskou časťou, sa starostovia snažia 

o spoločný postup pri riešení viacerých problémov, ako sú doprava 

(vrátane MHD), letisko, spoločný školský obvod a pod. Oboznámil 

prítomnítomní ých so zámerom riešenia dopravy, ktorý ráta s tým, že vodi-

či z Chorvátskeho Grobu a okolia budú využívažívaží ť výjazd na diaýjazd na diaý ľnicu 

cez „starú Triblavinskú cestu“. Informoval tiež, že na MHD prispieva 

Chorvátsky Grob mesačne 56 tis. Sk za 11 autobusov. 

Podnety občanov sa týkali najmä dvoch oblastí a to dopravy, 

ktorá je neúnosná a nebezpečná. Odznela kritika, že sa rieši len 

krátkodobými opatreniami; zaznel návrh zákazu vjazdu nákladných 

automobilov od Čiernej vody a obyvatelia sa sťažovali na parkova-

nie nákladných vozidiel pri Zdravotnom stredisku na Roľníckej ul., 

ako aj na parkovanie automobilov na chodníku pred potravinami 

u Hankera, navrhovali retardéry na ul. Pri mlyne a bol tiež návrh, aby 

sa uzatvorila cesta okolo sv. Floriana. Druhou oblasťou, o ktorej sa 

živo diskutovalo, bola lokalita Šinkovské. Ďalšie podnety občanov sa 

týkali kritiky, že nevidno vo Vajnoroch policajtov a že by sa mali od-

strániť staré hrušky pred domami. Očania upozornili aj na potrebu 

lepšej informovanosti o stretnutiach.

             -mh-

Starosta Chorvátskeho Grobu
na verejnom stretnutí s občanmi

* Šinkovské - výinkovské - výinkovské - v stavba bytovýstavba bytový ýstavba bytovýstavba bytov ch domov prebieha, termých domov prebieha, termý ín ukonín ukoní čenia včenia vč ýenia výenia v stavby bytovýstavby bytový ýstavby bytovýstavby bytov ch domov je naplánovaný na september 2006. Investor pre ých domov je naplánovaný na september 2006. Investor pre ý
bytové domy realizuje všvšv etky inžinierske siete ažinierske siete až  zabezpečí plynofikáplynofikáplynofik ciu lokality Šinkovské, Tomanova, Pri mlyne a Príjazdná. 

V súčasnosti sú rozostavané 3 bytovúčasnosti sú rozostavané 3 bytovúč é asnosti sú rozostavané 3 bytové asnosti sú rozostavané 3 bytov domy. Bytové Bytové Bytov domy A a B sú riešené ako polyfunkčako polyfunkčako polyfunk nčnč é, v é, v é každom je navrhovanždom je navrhovanž ýdom je navrhovanýdom je navrhovan ch 58 b. j.ých 58 b. j.ý Blok C je bytový Blok C je bytový Blok C je bytov
dom so 78 b. j. Investorom stavby je AREA RK INVEST, s.r.o.

Okrem toho je v lokalite Šinkovské inkovské inkovsk navrhnutýnavrhnutýnavrhnut ch 100 rodinných 100 rodinný ých 100 rodinných 100 rodinn ch domov, v súlade so schváleným územnoplánovacím podkladom.ých domov, v súlade so schváleným územnoplánovacím podkladom.ý

* Zatiaľ voľné priestranstvo, na ktorom 
budú onedlho stáť nové domy.
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24. - 26. 12. 2005 - zatvorené

27. – 30. 12. 2005 otvorené počas bež-

ných otváracích hodín

31. 12. 2005 - do 12.00 h otvorené

1. 1. 2006 - zatvorené

6. 1. 2006 - otvorené

Rovnako otvorené budú aj obchod-

né miesta v nákupných centrách Polus 

City Center Bratislava, Aupark Bratislava, 

Avion Shopping Park Bratislava. Ostatné 

obchodné miesta banky budú zatvore-

né.                                                             -slsp-

I. kolo – účasť vo Vajnoroch - 14,74 %.ť vo Vajnoroch - 14,74 %.ť

Poslanci za volebný obvod č. 3 zvolení do zastupiteľstva BSK podľstva BSK podľ ľa poľa poľ čtu odovzdaných

hlasov:

      Obvod č. 3 Vajnory

Milada Dobrotková, SDKÚ, ANO, SMK, DS, SZS  2 309    82

Dušan Galis, SMER, SF, HZD    1 883    70

Tomáš Korček, SDKÚ, ANO, SMK, DS, SZS  1 862    52

Veronika Točková, SDKÚ, ANO, SMK, DS, SZS  1 719    70

Peter Flaškár, SDKÚ, ANO, SMK, DS, SZS  1 603    66

Odovzdané platné hlasy kandidátom na predsedu BSK:

      Obvod č. 3 Vajnory

Vladimír Bajan, Nezávislý kandidát   30 471 (41,29 %) 181

Ľubomír Roman, SDKÚ, ANO, SMK, DS, SZS  23 091 (31,29 %) 156

Ivan Švejna, Hnutie VPRED      6 294 (8,53 %)   72

Ján Cuper, ĽS-HZDS, PSNS, ZSNS     4 835 (6,55 %)   33

Peter Tatár, Občianska konzervatívna stranaívna stranaí     3 470 (4,70 %)   14

Karol Ondriáš, Komunistická strana Slovenska    3 032 (4,10 %)   15

David Dvořák, Občianski liberáli           922 (1,24 %)     9

Andrej Trnovec, Slovenská ľudová strana         741 (1,00 %)     4

Viliam Mokráň, Kresťanská ľudová strana       619 (0,83 %)     1

Rudolf Martančík, ÚSVIT         311 (0,42 %)     0

II. kolo – účasť vo Vajnoroch 12,37 %ť vo Vajnoroch 12,37 %ť

Odovzdané platné hlasy kandidátom na predsedu BSK:

      BSK  Vajnory

Vladimír Bajan, Nezávislý kandidát   37 623 (67,39 %) 284

Ľubomír Roman, SDKÚ, ANO, SMK, DS, SZS  18 198 (32,60 %) 136

                Spracovala: Gabriela Zemanová

                Zdroj: Štatistický úrad SR

Ako sme volili poslancov a predsedu Bratislavského
samosprávneho kraja (BSK) vo volebnom obvode č. 3
(Nové Mesto, Rača, Vajnory) a vo Vajnoroch

Slovenská sporiteľňa
počas sviatkov

Miestny úrad upozorňuje občanov, že 
sa v našej mestskej časti pohybujú osoby, 
vydávajúce sa za pracovníkov elektrární 
alebo plynární, prí, prí ípadne za agentov rôz-
nych spoločností a pod zámienkou, že 
idú vrátiť preplatok (z elektriny, plynu a 
pod.), alebo priniesli peniaze údajnej vý-
hry. Pod takouto zámienkou sa dostanú 
do domov a okrádajú ľudí. Polícia už za-
registrovala viacero prípadov a odporú-
ča občanom, aby boli opatrní,í,í nepúšťali 
týchto ľudí do svojich dvorov a domov 
a aby žiadali od nich preukázanie totož-
nosti.

Občania, nezabúdajte, že peniaze 
pri zúčtovaní poplatkov nosí vaša a 
vám známa poštová doručovateľka, 
alebo vám príslušné organizácie pošlú 
oznámenie o preplatku, či nedoplatku 
poštou.                                                        -mu-

Upozornenie

Pretože sviatky pokoja a mieru sú už 

predo dvermi, oznamujeme vám, že v 

čase od 27. 12. do 30. 12. 2005 bude z 

dôvodu čerpania dovolenky, úrad za-

tvorený. 

Poštu budú môcť stránky podávať na 

pošte.                                                           -mu-

Miestny úrad
bude cez sviatky
zatvorený

Žijú medzi nami. Aj keď ich možno denne 

stretávame, vo svojom konaní môžu byť pre 

okolie veľkou neznámou. Poznajú ich hádam 

iba tí, ktorí, ktorí í sú odkázaní na ich pomoc. Väčšinou 

sa jedná o susedskú výpomoc pri zabezpečo-

vaní nákupov, prinesením liekov z lekárne, 

alebo ide len o spríjemnenie dlhíjemnenie dlhí ých zimných 

večerov a vyčarenie dobrej nálady.

Ďakujeme preto všetkým našim spoluobčanom, ktorí takto pomáhajú 

susedom a známym prekonávať problémy každodenného života a svojou 

nezištnou pomocou im tak spríjemíjemí ňujú jeseň života.

                                                                                       Členovia sociálnej komisie

Prejav porozumenia a lásky
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Tí najmenší v materskej škole dostali novú preliezačku so šmýkač-

kou. Deťom ju bola odovzdať starostka mestskej časti Anna Zema-

nová aj s riaditeľkou školy Mgr. Ľuboslavou Vasiľovou. 80 ľovou. 80 ľ škôlkarov 

sa môže do sýtosti hrať aj na obnovenom kolotoči. Materská škola sa 

nachádza na Koniarkovej ulici. Bola zriadená mestskou časťou ako 

súčasť Základnej školy s materskou školou. Ku škôlke patrí aj veľ-

ký dvor nachádzajúci sa v blízkosti detskízkosti detskí ého ihriska. V budúcnosti 

mestská časť uvažuje s rozšírením materskej školy o dve triedy a so 

zriadením materského centra

Väčšie deti dostali vďaka sponzorskďaka sponzorskď ému daru od Slovenskej spo-

riteľne , a.s. nové skateboardistické prvky – U-rampa (Mini-pipa G), 

rampa oblúková a tyč Kurb B na skákanie a iné akrobacie. Detské 

ihrisko na Šaldovej ulici je verejne prístupné verejnosti každý deň. 

Ihrisko sa na noc uzatvára. Voľný čas môže verejnosť aktívne trívne trí áviť 

aj na školskom dvore, ktorý je denne, mimo vyučovacích hodín, prí-

stupný verejnosti najmä na hranie mini futbalu a basketbalu.

Popoludní sa zišli vajnorské deti v Strašiškole na Tekvicafeste. 

Nádvorie školy zdobili strašiaky z tekvíc rôznych veľkostí. Tie si deti 

samé vyrezávali s pomocou dospelých. Po zotmení viac ako 200 detí 

s rodičmi a učiteľmi postrašili Vajnory svojimi maskami v lampióno-

vom sprievode. Mnohé z detí zostali v strašiškole až do rána. Síce ne-

vyspaté, ale veselé a utužené vzájomným priateľstvom sa roziľstvom sa roziľ šli na 

prázdniny.  Základná škola spolu s mestskou časťou zorganizovala 

toto podujatie, ktorého hlavným cieľom bolo nenľom bolo nenľ ásilnou a zábav-

nou formou sa spriateliť s prostredím školy, ako miesta, kde je dieťa 

vítanítaní é a majú ho radi. Tého radi. Tého radi. T ma, ktorá deti sprevádzala boli strašidlá a 

duchovia spod Malých Karpát. Pred spaním deťom starostka prečíta-číta-čí

la strašidelnú slovenskú rozprávku z Dobšinského zbierky. Dôrazne 

sa dbalo na to, aby celá akcia zostala v duchu slovenských tradícií. 

              -az-

Deti vo Vajnoroch dostali darček

* V Strašiškole strašilo poriadne. Na jej chodbách sme mohli stretnúť aj takéto masky.

* Deti v materskej škole sa radujú z novej z novej z nov preliezačky so čky so č šmýmým kaýkaý čkou. čkou. č
VäčšVäčšV ie deti, vďie deti, vďie deti, v aka sponzorskďaka sponzorskď éaka sponzorskéaka sponzorsk mu daru od Slovenskej sporiteľne, a.s., ľne, a.s., ľ
majú novémajú novémajú nov skateboardistickéskateboardistickéskateboardistick prvky – U-rampu a tyč tyč ty Kurb B na skáKurb B na skáKurb B na sk ka-
nie



* Dňa 18. novembra 2005 navša 18. novembra 2005 navša 18. novembra 2005 nav títít vil naívil naí šu mestskú časú časú č ť J. E. 
Antonino Provenzano, veľvyslanec Talianskej republiky, aby sa ľvyslanec Talianskej republiky, aby sa ľ
na pôde úradu stretol so záradu stretol so záradu stretol so z stupcami talianskej provincie Terni 
a druždruždru obného Alviana. 

* Dokončila sa rekončila sa rekonč štrukcia sociálnej časti telocvičasti telocvič čne Zčne Zč Š ne ZŠ ne Z s MŠ Oslobo-
diteľská 1, v celkovej hodnote 1 451 000 Sk. O slávnostné prestrihnutie pá-
sky sa postarala starostka našej mestskej časti spolu s riaditeľkou školy.

Aj takýto bol rok 2005
* Na stretnutí zástupcov samosprávy s prezidentom SR Ivanom Gašparo-

vičom.vičom.

* Práce na rekonštrukcii bu-
dúceho Seniorcentra Amico sa 
dostávajú do svojej záverečnej 
fázy. Vonkajší vzhľad potrebuje 
ešte drobné „kozmetické“ úpra-
vy a aj vnútro už dostáva tvar 
ktorý prezrádza, akému úče-
lu bude slúžiť. Seniorcentrum 
Amico bude mať k dispozícii 12 
lôžok a s jeho otvorením sa ráta 
začiatkom jari 2006.

* Medzi prvých obdivovateľov 
a kritikov vynovených priestorov 
patrili tí, ktorí ich budú používať 
najčastejšie. 
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Z príhovoru starostky jubilantom

Každoročne v mesiaci októbri, keď príroda naberá krásu jesene, 

prejavujeme aj my svoju pozornosť a úctu tým skôr narodeným, kto-

rých vlasy sú postriebrené šedinami a konanie obohatené veľkými 

životnými múdrosťami. Silu zastaviť čas nemá, žiaľ, nikto z nás. Myš-

lienkami, spomienkami či spevom sa však dokážeme vrátiť o niekoľ-

ko rokov späť. Môžeme sa vrátiť do detských liet, kde mnohí zvyknú 

hovorievať – všetko bolo akési inakšie ako teraz. Zimy boli treskúcej-

šie, sneh belší, zší, zší áveje hlbšie, vzduch iskrivejší i hrozno sladšie. 

Nezabúdajme ale na čaro terajšieho života, na to, že nerozhoduje 

len vek, ktorý sa dá vyčítačítačí ť každému z tváre. Mať život rád. To je tá 

správna životná filozofia. Dôležitá je duševná pohoda a schopnosť 

mať druhého človeka rád. Slová mám ťa rada, mám ťa rád sú bal-

zamom v každom veku. Vyslovuje ich dieťa rodičom, rodičia dieťa-

ťu, muž žene a žena mužovi.  Tieto jednoduché slová sú niekedy aj 

tými najťažšími. Mám ťa rád človek, mám ťa rád sused, priateľ, sestra, ľ, sestra, ľ

brat... Na stretnutí jubilantov sa nám predsa len na chvíľu podarilo  

pozastaviť čas a z obyčajnej októbrovej nedele si spraviť sviatok. 

Milí jubilanti, najmä tí, ktorí, ktorí í ste sa nemohli stretnutia zúčastniť,

prijmite úprimné blahoželanie do  ďalďalď ších rokov vášho života. Predo-

všetkým - šťastie, životný elán, optimizmus, vytrvalosť a veselú my-

seľ, aľ, aľ to všetko podopreté dobrým a pevným zdravím. Prajem vám 

príjemníjemní é chvíle v kruhu vašich rodín a priateľov. Prajem vľov. Prajem vľ ám, nech 

je vaša jeseň života pokojná a slnečná. Nech sú dni  vášho zrelého 

veku prepletené vďaďaď čnosťou nás všetkých, nech sa každý deň nájde 

niekto komu môžete povedať a kto povie vám - mám ťa rád.

Na stretnutí potešil program našich najmenších, ale i veselé mu-

zikálové tóny Janka Konstantiny Všetečku. Osviežením bol chutný 

vínny čaj a ovocná štrúdľa.                                                                           ľa.                                                                           ľ -az-

Večer plný jubilantov

ktorý sa bude konať 14. januára 2006.

Do tanca zahrá ľudovľudovľ á hudba Petra Kuštára a populárna skupina Blue Stars pod vedením Jozefa Bacigala.
Lístky sú k dispozícii u Milana Darnadiho, tel. č. 437 12 280, darnadi@vajnory.sk

V mesiacoch september až december 2005 prebehol piaty ročník 

projektu Športová šanca, ktorý realizuje Pedagogicko – psycholo-

gická poradňa s Centrom výchovnej a psychologickej prevencie 

Bratislava III. Ide o projekt, v rámci ktorého sa stretávajú družstvá 

zložené z chlapcov 7. a 8. ročníkov ZŠ v treťom bratislavskom obvo-

de. Jednotlivé družstvá bojujú v tzv. futbalovej minilige o Putovný 

pohár CV a PP. Projekt je podporený Protidrogovým fondom. Jed-

ným z cieľov tohto projektu je to, ľov tohto projektu je to, ľ že chlapci sú nominovaní do úlohy 

reprezentantov svojej školy, čo pozostáva nielen z bojovania v drese 

školy, ale predovšetkým z reprezentujúceho správania sa.

Do projektu bolo zapojených 12 základných škôl, i keď medzi nimi 

sú aj športové školy, jednotlivé družstvá tvorili chlapci z nešporto-

vých tried. Aj pre tento fakt je každoročne poradie jednotlivých škôl 

prekvapením (jeden rok sa škola nachádza na posledných miestach, 

o rok neskôr je víťazom a pod.).

A ktoré školy už boli na prvom mieste? V šboli na prvom mieste? V šboli na prvom mieste? V kolskom roku 2001/2002 

– ZŠ Osloboditeľskľskľ á, v roku 2002/2003 – ZŠ Riazanská, 2003/2004 – 

ZŠ Kalinčiakova a v roku 2004/2005 – ZŠ Riazanská. Posledný ročník 

sa prvenstvom stal pre ZŠ Za kasárňou. Pravdou však je, že už teraz 

sa mnohé školy tešia na ďalďalď ší ročník, lebo veria vo svoje víťazstvo.

                                                                                                   PaedDr. Jana Lednická

Projekt Športová šanca

Pozývame vás na IV. fašiangový ples starostky
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Základná škola s materskou školou na 

Osloboditeľskej ulici vo Vajnoroch usporia-ľskej ulici vo Vajnoroch usporia-ľ

dala dňa 26. októbra už druhý rok ý rok ý podujatie 

pre deti s názvom „Strašiškola“. Tematika 

celej akcie sa zmenila, keď obľúbeného 

Harryho Pottera vystriedali rozprávky Pavla 

Dobšinského, ktorého 120. výročie úmr-

tia si tento rok pripomíname. Organickou 

súčasťou vajnorskej strašiškoly sa stalo aj 

podujatie organizované miestnym úradom 

pod názvom „Tekvicafest„Tekvicafest„ “, kde si deti mohli “, kde si deti mohli “

podľa svojej fantľa svojej fantľ ázie vytvoriť tekvicových 

strašiakov.

Najstrašidelnejšia tekvica bola vyhodno-

tená tesne pred začiatkom lampiónového 

sprievodu, ktorý vyvolal vo Vajnoroch veľký 

ohlas. 

Po otvorení samotného podujatia priví-

tala pani riaditeľka Ľuboslava Vasilová pani 

starostku a vyzvala ju, aby deťom prečítala čítala čí

jednu z Dobšinského rozprávok. Deti so zá-

ujmom počúvali rozprávku o pastieroch. 

Príbehom však ten večer nebol koniec. Deti 

boli následne oboznámené s legendou, kto-

rú sa podarilo objaviť na stránkach školskej 

kroniky. Vyplynula z nej úloha odkliať školu 

skôr, než svitne ráno. Deti sa teda pustili do 

najrôznejších hier, ktoré pre nich pripravili 

žiaci deviateho ročníka. Po zabití vlkolaka 

mohli deti kúzelnou formulkou odkliať ško-

lu, za čo ich pani riaditeľka odmenila prázd-

ninami. Pred večernou diskotékou si mohli 

pozrieť malú ohnivú šou. O desiatej hodine 

deti zaľahli do spacľahli do spacľ ákov a pod dohľadom ľadom ľ

učiteľov strľov strľ ávili noc v škole. 

Ešte so zlepenými očami a mysľou plnou ľou plnou ľ

zážitkov odchádzali v ranných hodinách so 

svojimi rodičmi domov a na prázdniny.

Komu straší v ŠKOLE?

Ambulancia všeobecného lekára pre dospelých - NZZ

MUDr. Eva Lančaričová,   č. t. 459 96 014

V Zdravotnom stredisku  so sídlom Roľnícka 1, Vajnory

Ordinačnčnč é hodiny

Utorok     27. 12.            8.00   –-  11.00 

Štvrtok     29. 12.     11.30   –-  14.30 

Ostatné dni 

ordinuje MUDr.  Eva Lančaričová,

v ZS Chorvátsky Grob, Školská 2

Ordinačnčnč é hodiny

Utorok     27. 12.     11.30   –-  14.30 

Streda      28. 12.    12.00   –-  15.30

Štvrtok     29. 12.       8.00   –-  11.00

Piatok     30. 12.       8.00   –-  12.00

Ambulancia zubného lekára - NZZ

MUDr. Viera Kleinová,  č. t. 437 12 225

Ordinačnčnč é hodiny

Utorok     27. 12.       7.15   –-  12.30

Streda     28. 12.       7.15   –-  12.30

Štvrtok     29. 12.       7.15   –- 12.30

Piatok     30. 12.       7.15   –-  12.30

Gynekologická ambulancia - NZZ

MUDr. Alexander Hoschek,  č. t. 437 12 231

Ordinačnčnč é hodiny

Utorok     27. 12.       15.00   –-  19.30

Streda     28. 12.         7.00   –-  13.00 Tp

Štvrtok     29. 12.         7.00   –- 11.30

Piatok     30. 12.         7.00   –-  13.00 Pp

Ambulancia pre deti a dorast - NZZ

MUDr. Lena Kováčiková, č. t. 437 12 219

Ordinačnčnč é hodiny

Utorok     27. 12.       14.00   –-  17.30

Streda     28. 12.       11.30   –-  14.00 

Štvrtok     29. 12.         7.30   –-  11.00

Piatok     30. 12.         7.30   –-  11.30 

Ambulancia všeobecného lekára pre dospelých - NZZ

MUDr. Daniel Polák, č. t. 437 11 517

Ordinačnčnč é hodiny

Utorok     27. 12.       7.00   –-  12.00

Streda     28. 12.       7.00   –-  12.00 

Štvrtok     29. 12.       7.00   –-  12.00

Piatok     30. 12.       7.00   –-  12.00

  Ordinovanie v ambulanciách počas sviatkov
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V minulom čísle Vajnorských noviniek 

som omylom zmenil krstné meno jubi-

lantky, za čo sa jej dodatočne osprave-

dlňujem. Gratuláciu preto uverejňujem 

znova a tentoraz, dúfam, bez chyby.

Krásnych 75. narodenín sa 1. novem-

bra 2005 dožila dlhoročná členka Senior 

klubu a bývalá dlhoročná vedúca klubu 

dôchodcov, pani Melánia Dzianíková.

Prajeme ti pevné zdravie, veľa spo-ľa spo-ľ

kojnosti, rodinnú pohodu a ešte veľa ľa ľ

pekných rokov, ktoré prežiješ s nami v 

klube.

V minulom čísle Vajnorských noviniek 

Oprava
Občanom, ktorí sú osamelí a potre-

bujú pomoc, ponúka miestny úrad 

možnosť zakúpenia posypovej soli 

prostredníctvom úradu.

Platba za posypovú soľ sa zúčtuje v 

pokladni miestneho úradu.

Informácie podá: p. Anna Bilanovičo-

vá, tel. č.: 437 11 704.                       -mú-

Posypová soľ

Rodičom žiakov navštevujúcich základné školy v našej mestskej 

časti  odpadla jedna starosť – príprava desiatej pre svoju malú ra-

tolesť.  Školská jedáleň pripravuje pre všetkých záujemcov desiatu. 

Za 15,- Sk dostane žiačik bagetu, rožok, prípadne chlebík s chutnou 

nátierkou, šunkou, salámou, či koláčik a pod. K tomu džúsik alebo 

mliečko. Zatiaľ si na tomto výbornom pokrme pochutnáva okolo 130 

detí, ale denne kí, ale denne kí nim nejaké pribudne. Podľa ohlasov viacerľa ohlasov viacerľ ých ro-

dičov sú malí jedáci spokojní, rodií, rodií čia oslobodení od niektorých po-

vinností a...VŠETCI SÚ SPOKOJNÍ!!! Chcete sa pridať aj vy a prihlásiť 

svoje dieťa? Stačí sa telefonicky nakontaktovať na pani Páleníkovú, 

vedúcu ŠJ na telefóJ na telefóJ na telef nnom čísle 43 712 238.

Každý z nás nepochybne vie, že Vajno-

ry sa môžu pochváliť krásnym historickým 

kostolom a organom predstavujúcich kus 

histórie a tradície našej, teraz už mestskej 

časti.  Tieto pamiatky však dokazujú i dlhú 

kresťanskú tradíciu našich predkov. Na po-

dobné činy, s ktorými sa za posledné ob-

dobie doslova roztrhlo vrece, si veru nikto 

z našich predkov nespomína a len smutno 

a neveriacky nad nimi pokrúti hlavami. Van-

dalizmus je síce javom, ktorý je v súčasnej 

spoločnosti chápaný ako každodenné a bo-

hužiaľ rutinné zlo , ale v žiadnom prípade 

nesmie byť tolerovaný. Mnohí ľudia nemajú 

nášho duchovného otca príliš v láske, alebo 

zaznávajú kresťanstvo, alebo argumentujú, 

že kresťania sú horší ako ateisti a pod. Ne-

pochybne sa všetci stretávame v živote s 

niečím pozitívnym a ívnym a í s niečim negatívnym. ívnym. í

V žiadnom prípade nechceme nikoho posu-

dzovať ani súdiť, kať, kať ždý má svoje svedomie. 

Je však nepochopiteľné čo chce dosiahnuť 

človek, alebo ľudia, ktorí pravidelne opakujú 

svoje vandalské útoky na vajnorskú faru, ale-

bo najnovšie i na sochu Sv.otca. „Múdre“ hla-

vy, ktoré tento „geniálny“ spôsob vymysleli 

si asi neuvedomili, že podobnými skutkami 

poškodzujú nás všetkých.  Ak bude hocikto 

z nás potrebovať čokoľvek vybaviľvek vybaviľ ť na fare, je 

možné, že sa budem musieť najprv dostať 

cez kopu odpadkov, aby márne hľadal ľadal ľ úrad-

né hodiny a môže to byť hocikto z vandalov, 

alebo ich rodinných príslušníkov. Alebo kaž-

dé ráno budeme chodiť okolo sochy Sv.Otca 

Jána Pavla II., vodiť svoje deti do školy okolo 

kopy špiny a uhýbať pohľadom pred otľadom pred otľ áz-

kami našich detí, alebo nechí, alebo nechí ápajúcich náv-

števníkov Vajnor.  Ak budeme k podobným 

činom ľahostajnľahostajnľ í, kí, kí ľudne sa môže stať, ť, ť že 

nabudúce si práve niekto z nás nájde vstup 

do svojho obydlia obsypaný špinou a od-

padkami, len preto, že bude mať napríklad 

iný názor, alebo bude iného vierovyznania, 

alebo sa jednoducho nebude niekomu pá-

čiť. Mimochodom už viackrát boli na vandal-

ské útoky použité  potraviny, ak zoberieme 

do úvahy, že len za minulý rok zomrelo na 

hlad vo svete takmer 6 miliónov detí, je na í, je na í

zváženie či by sa potraviny nedali využiť aj 

prospešnejšie. Pokiaľ viete, kto je za týmito 

vandalstvami, alebo niekoho pri podobných 

činoch pristihnete, ohláste to na príslušných 

úradoch.  Skúsme byť k sebe tolerantní, aby í, aby í

sa nám tu všetkým dobre žilo a aby sme  

všetko, čo nám zostalo po našich predkoch,   

zachovali aj pre ďalďalď šie generácie. 

                                                          Katarina Kuricova

Vandali sa nezastavia pred ničím

Desiatujeme v škole

Od polovice januára bude vo Vajnoroch

KURZ TALIANSKEHO JAZYKA
pre začiatočníkov

s talianskou lektorkou.

Tri mesiace 1x týždenne 2 hodiny; začia-

tok o 17.30 alebo 18.00 h (podľa dohody); ľa dohody); ľ

cena podľa poľa poľ čtu prihlásených (medzi 1000 

– 2000 Sk za kurz).

Prihlásiť sa môžete u Márie Horváthovej,

tel. 43712494 do 6.1.2006.

                       -mu-

Taliančina
s talianskou
lektorkou
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Základná škola Jána Pavla II. vo Vajno-

roch sa zapojila v tomto školskom roku do 

programu Socrates – Comenius 1. Bol nám 

schválený medzinárodný projekt na dobu tri 

roky. Na tomto projekte s nami spolupracujú 

i ďal ďal ď šie krajiny: Taliansko – Sicília, Španielsko, 

Malta a Poľsko. Nľsko. Nľ ázov celého projektu znie:

Europa–Casa Comune –– Európa–Spoloč-

ný dom.

Hlavným cieľom projektu je viesľom projektu je viesľ ť žiakov 

k osvojeniu si a vyjadreniu vlastných posto-

jov solidarity a prijatia, a to najmä tých, ktorí 

sú oproti nám odlišní (prisťahovalci, postih-

nutí, hendikepovaní, hendikepovaní í, chorí, chorí í, starí, starí í...).

V tomto roku (Priestor pre fantáziu) žiaci 

prepracúvajú jednu známu rozprávku mo-

derným spôsobom tak, aby bola zakonče-

ná originálne, aby vyjadrovala myšlienky 

solidarity a prijatia. V tomto školskom roku 

ďalej plďalej plď ánujeme ešte zrealizovať ilustrovanú 

knihu, divadelný scenár a divadelné pred-

stavenie, ktoré nakrútime na video a pošle-

me do partnerských krajín. Potom spoločne 

budeme uvažovať nad takto spracovanými 

rozprávkami podľa kľa kľ ĺúča solidarity. 

Jednotlivé krajiny zúčastnené na projekte 

sa stretávajú počas roka minimálne dva razy. 

Takéto plánované stretnutie sa uskutočnilo 

koncom októbra na Malte, na ostrove Gozo. 

Zúčastnili sme sa ho i my (z každej krajiny na 

stretnutie prišli 2 učitelia). Spolu so zahranič-

nými pedagógmi sme diskutovali na rozlič-

né témy, týkajúce sa nielen projektu (ujasnili 

sme si náplň práce na tento a na nasledujúci 

rok), ale aj zoznámeniu sa s problémami jed-

notlivých škôl, so systémom v ich školách, 

s možnosťami našej ďalďalď šej spolupráce. 

Hneď v prvý deň stretnutia sme mali mož-

nosť zoznámiť sa s pedagógmi školy St. Fran-

cis School. Prezreli sme si budovu školy, trie-

dy, prácu učiteľov so ľov so ľ žiakmi. Školu navštevu-

jú deti od 3 do 9 rokov, čiže naša materská 

škola a prvý stupeň ZŠ. Všetky deti nosia 

do školy rovnošaty, a aj na telesnú výchovu 

majú zabezpečené rovnaké oblečenie. Počas 

nášho pobytu sme boli účastníkmi oficiálne-

ho otvorenia ich novej telocvične. Boli naň  

pozvaní i významní predstavitelia ostrova. 

Program detí a učiteľov bol plnľov bol plnľ ý tanca, po-

hybu a radosti. Po oficiálnom otvorení sme 

sa všetci presunuli na slávnostnú recepciu. 

Naši maltskí hostitelia pripravili pre nás 

bohatý program. Okrem zosúladenia roz-

ličných organizačných činností v rámci pro-

jektu, nám  stihli ukázať mnohé zaujímavé 

zákutia. 

Aby ste mali konkrétnejšiu predstavu 

o tomto mieste, dovoľte pľte pľ ár slov. Malta leží 

v Stredozemnom mori. Z hľadiska dopravy ľadiska dopravy ľ

má významné postavenie, leží totiž na križo-

vatke lodných trás. Pozostáva z 5 ostrovov, 

obývané sú tri, Malta,  Gozo a ostrov Comi-

no. Pobrežie je členité a dosť skalnaté. 

Obyvateľstvo si uchovľstvo si uchovľ áva svoje vlastné 

tradície, najmä vďaka historickďaka historickď ým skúsenos-

tiam. Väčšina obyvateľstva vyznľstva vyznľ áva rímsko-

katolícke náboženstvo. Pri skúmaní ostrova 

určite nájdete  veľa katolľa katolľ íckych katedrál i 

malých kostolíkov. Prvým úradným jazykom 

ostrova je maltský jazyk, akési nárečie ostro-

va. No poľahky sa dorozumiete po anglicky, ľahky sa dorozumiete po anglicky, ľ

druhým úradným jazykom. 

Ostrov trpí nedostatkom pitnej vody, tak-

že nakupovanie minerálnych a neperlivých 

vôd vôbec nie je novosťou. Je tu rozvinutá 

veľká obchodná sieť, ť, ť čo zodpovedá vysokej 

životnej úrovni obyvateľstva. Zvlľstva. Zvlľ áštnosťou 

sú obchodíky západného štýlu, roztrúsené 

v malých kamenných uličkách. Mnohých 

predavačov nájdete zastrčených v uličkách 

vlastných domov, kde sa venujú výrobe ruč-

ných výrobkov. Zaujímavosťou ostrova je, že 

v čase od 14.00 do 17.00 hodiny, nenájdete 

nikoho na ulici, všetci majú totiž „povinnú“ 

prestávku, určenú na oddych a spánok. No a 

potom nastáva rušný nočný život. 

Dalo by sa písať ešte omnoho viac, ale ur-

čite mi dáte za pravdu, že najlepším spôso-

bom spoznania takýchto krás je asi osobná 

skúsenosť každého z nás…

                                                        Mgr. R. Bednárová

Projektové stretnutie na ostrove Gozo

8. 11. 2005 o 15.00 na ZŠ Jána Pavla II. 

sa odohral futbalový zápas medzi otca-

mi a žiakmi. Prvý polčas vyhrali otcovia 

2:0, druhý otcovia prehrali 6:5. Zápas bol 

vyrovnaný ale s plynúcim časom sa vy-

trácali sily a otcovia začali strácať preva-

hu. Bolo ich málo a nemal kto striedať. V 

bráne im pomáhal pán farár Stohl.

O 16.00 sa začal zápas - mamičky spo-

lu s učiteľkami proti žiačkam vo vybíja-íja-í

nej.

Mamičky a učiteľky prehrali prvý zá-

pas, ale keď sa už zohrali, druhý zápas s 

prehľadom vyhrali. Po dobrom vľadom vyhrali. Po dobrom vľ ýkone 

si športovci aj diváci mohli pochutnať na 

dobrom guláši. Celé športové popolud-

nie bolo veselo a ukázalo sa, že v škole sa 

dá aj zabávať. Všetci účastníci sa už teraz 

tešia na druhý ročník športového zápo-

lenia medzi rodičmi, učiteľmi a žiakmi.

                                              Mgr. Mária Kiššová

Turnaj medzi
rodičmi, učiteľmi
a žiakmi
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VážVážV enáženáž á pani starostka,

reagujem na člčlč ánok v poslednýnok v poslednýnok v posledn ch Vajnor-ých Vajnor-ý

skýskýsk ch novinkých novinký ách novinkách novink ch, ktorý ch, ktorý ch, ktor je maximálne zavá-lne zavá-lne zav

dzajúci a hraničiaci s bludom.čiaci s bludom.č

Mali by ste prestať klamať obyvateľov Vaj-ľov Vaj-ľ

nor! Žije tu veŽije tu veŽ ľa dľa dľ ôchodcov a ľudľudľ í, ktorí, ktorí í , ktorí , ktor váváv m 

uveria a to je naozaj smutné!

O čo Ide? O rating BB+. Vy si bojčo Ide? O rating BB+. Vy si bojč íte priznaíte priznaí ť 

pravdivú skutočnosčnosč ť, preto zavť, preto zavť á, preto zavá, preto zav dzate verej-

nosť v tom zmysle, že v skutože v skutož čnosti BB+ zna-čnosti BB+ zna-č

mená investovanie VYSOKO rizikové investovanie VYSOKO rizikové investovanie VYSOKO rizikov (prečítajte čítajte čí

si člčlč ánok zo SME z 12/10/05). Napodiv, vo Vaj-

norskýnorskýnorsk ch novinkých novinký ách novinkách novink ch s tých s tých s t m, ým, ý že ste zže ste zž íe ste zíe ste z skali veískali veí ľmi ľmi ľ

dobré dobré dobr hodnotenie.  Prosím vím ví ám vám v s, a túto informá-

ciu ste zíciu ste zíciu ste z skali odkiaískali odkiaí ľ?! O dobrom hodnotenľ?! O dobrom hodnotenľ í sa 

dá hovoriť, ak by ste v hodnotenť, ak by ste v hodnotenť í mali aspoň 1 

x A. A vy z BB+ robíte priamo AAA !íte priamo AAA !í

Každždž ý dý d nech si BB+ vyloží po svojom.  Ale aby 

mestská čmestská čmestsk asá časá č ť z tohto hodnotenia urobila hod-

notenIe VEĽnotenIe VEĽnotenIe VE MI DOBRÉ sa inak než sa inak než sa inak ne klamstvom 

nazvať nedá! Keby ste aspoň napísali DOBRísali DOBRí É, 

snáď by ste od pravdy neboli ďaleko.ďaleko.ď

Prestaňte si láskavo prispôsobovať skutoč-

nosti podľa seba.ľa seba.ľ

Lebo ľuľuľ ďom, ďom, ď čo čo č čítajčítajčí ú aj iné noviny nielen 

VajnorskéVajnorskéVajnorsk , mé, mé ôže byôže byôž ť z váz váz v s veľmi smutno...ľmi smutno...ľ

             Švigár

P.S. MožP.S. MožP.S. Mo no je to len mžno je to len mž ôj nôj nô ázor, ktorý zor, ktorý zor, ktor sa 

nezhoduje s vašim.  Avšim.  Avšim.  Av ak faktom ostáak faktom ostáak faktom ost va, že že ž

veľmi dobrľmi dobrľ ými dobrými dobr m ratingom bez rizika, sa myslým ratingom bez rizika, sa myslý í len 

rating AAA, AA+, AA-, A,A- . Druhýrating AAA, AA+, AA-, A,A- . Druhýrating AAA, AA+, AA-, A,A- . Druh m faktom ým faktom ý

ostáostáost va skutočnosčnosč ť, ť, ť že rating BB+ je že rating BB+ je ž špekulatšpekulatš ípekulatípekulat v-ív-í

ne pásmo, teda rizikovésmo, teda rizikovésmo, teda rizikov ! Zhoduje sa to s vašim 

člčlč ánkom?! Mali by ste v budúcom vydaní uviesť 

informáciu na spráciu na spráciu na spr vnu mieru.

A v budúcnosti vácnosti vácnosti v m doporučujem, aby ste 

si zistili hodnotenie ratingu, napr. Na strási zistili hodnotenie ratingu, napr. Na strási zistili hodnotenie ratingu, napr. Na str nke 

www.finance.sk/hospodarstvo/rating.

Odpoveď redaktora.

Vážený čitateľ, mľ, mľ ôžem vám iba odporučiť, ť, ť

aby ste si článok o ratingu, uverejnený vo 

Vajnorských novinkách č. 10 prečítali ečítali ečí šte 

raz, tentoraz však poriadne, hlavne však bez 

emócií a osobnej zaujatosti. O zavádzaní, í, í

bludárstve a navyše klamstve nemôže byť 

ani reči. V celom článku nenájdete žiadne 

tvrdenie, že hodnotenie BB+ je hodnotenie 

„Ve„Ve„ ľmi dobré“.

Pomýliť vás mohla zmienka v poslednom 

odstavci, kde sa doslovne píše – „Najskôr 

sme boli sklamaní z výsledku BB+, lebo 

podľa tabuliek to nebolo takľa tabuliek to nebolo takľ é úžasné ako 

sme očakávali. Až po vysvetlení ratingovej 

agentúry, že budúci rok je rizikový z hľadiska ľadiska ľ

príjmov pre naíjmov pre naí šu mestskú časť sme zistili, že 

sme získali veľmi dobré hodnotenie“. Podľa ľa ľ

mňa sú tieto vety a toto vysvetlenie jasné a 

dostačujúce. Ak vám však nebude stačiť ani 

to, môžem citovať list od predstavenstva 

Istrobanky adresovaný nášmu miestnemu 

úradu.

VážVážV enáženáž á pani starostka,

s potešením sme prijali sprím sme prijali sprí ám sme prijali sprám sme prijali spr vu, že Važe Važ šej 

mestskej časti priradila Slovenskčasti priradila Slovenskč á asti priradila Slovenská asti priradila Slovensk ratingová ratingová ratingov

agentúra vysoké ra vysoké ra vysok ratingové ratingové ratingov hodnotenie. Boha-

tá tá t tradícia mestskej ícia mestskej í časti Bratislava - Vajnory v časti Bratislava - Vajnory v č

oblasti ľudovľudovľ ýudovýudov ch remesiel a vinohradných remesiel a vinohradný íctva ju íctva ju í

predurčpredurčpredur uje k rozvoju projektov aj v inýuje k rozvoju projektov aj v inýuje k rozvoju projektov aj v in ch dých dý ôle-

žitžitž ýitýit ch oblastiach. Dovoých oblastiach. Dovoý ľujeme si oceniľujeme si oceniľ ť snahu 

predstaviteľov Vaľov Vaľ šej mestskej časti pri časti pri č ďalďalď šalšal om 

rozvoji jej hospodárskej a sociálnej oblasti. 

Udelenie ratingovéUdelenie ratingovéUdelenie ratingov ho hodnotenia má ná-

sledný sledný sledn vplyv aj na ďalďalď šalšal ie ekonomické ie ekonomické ie ekonomick a inves-

tičnčnč é príprípr leíleí žležle itosti Važitosti Važ šej mestskej časti, časti, č čo pova-čo pova-č

žujeme za výujeme za výujeme za v znamnýznamný ú udalosť v jeho dianí.í.í

K dosiahnutéK dosiahnutéK dosiahnut mu úspechu úprimne blahože-že-ž

láme.

Podpísanísaní í Ing. Daniela ŠpirkovŠpirkovŠ ápirkovápirkov , PhD., ve-á, PhD., ve-á

dúca referáca referáca refer tu komunálnych úverov a Mag. 

Alexander Bayr, člen predstavenstva.člen predstavenstva.č

Listy sú uverejnené v plnom znení a bez 

úprav.                                                                 –vb-

RE: Stabilný výhľad pre Vajnory...

Ochorenie, ktoré šíri divoko žijúce vtáctvo. Ohrozuje hydinu a vtáčie chovy. Na ľudí sa prenáša výnimočne, a to pri priamom kontakte. 

Riziko však spočíva včíva včí možnej mutácii vírusu a následne vyvolať chrípkovú pandémiu.

V Európe  sa vyskytlo niekoľko ojedinelých prípadov u ľudí, ktorí, ktorí í navštívili niektorívili niektorí ú rizikovú krajinu.

Ohniská možnej nákazy: Vietnam, Čína, Rumunsko, Mongolsko, Rusko a Turecko.

Pred cestou rizikovej krajiny je veľmi dôležité informovať sa o možnom riziku nákazy. Je to Úrad verejného zdravotníctva SR, regionál-

ne úrady zdravotníctva a strediská pre cudzokrajné choroby v Bratislave. Počas cesty dodržiavať osobnú hygienu a vyhýbať sa kontaktu 

s hydinou. Po návrate sledujte svoj zdravotný stav počas 10 dní. Príznakom je predovíznakom je predoví šetkým teplota nad 38 celzia a viac, bolesť svalov, 

kašeľ, dľ, dľ ýchavica.

Jedlá z hydiny, vajec a krvi z hydiny je nutné variť najmenej pri teplote nad 70 stupňov celzia počas 20 minút.

Všeobecné rady:

- včas sa zaočkovať

- pri príznakoch vyhíznakoch vyhí ľadaľadaľ ť lekára

- dodržiavať osobnú hygienu

- jesť zeleninu, ovocie a piť veľa tekutľa tekutľ ín

- vyhýbať sa kontaktu s hydinou a vtáctvom

- vyvarovať sa kontaktu s chorými osobami.

V prípade nálezu podozrivých úhynov v súvislosti s vtáčou chrípkou, treba volať  Krajskú alebo Regionálnu veterinárnu správu – tel. 

čísla 02- 64461207, 0904010471 alebo 0903223630

Vtáčia chrípka

!
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Mikuláš, Dedo Mráz alebo Santa Claus - vo svete vari niet dieťaťa, ktoré 

by sa netešilo na návštevu tejto postavy, nech má už akékoľvek meno. Vo 

svojom vreci vždy prináša množstvo sladkostí a darčeky, vždy vie či deti 

poslúchali alebo boli zlé a podľa toho odmeňuje. 

Aj naše deti už od obeda očakávali Mikuláša a pripravovali si pieseň 

alebo krátku básničku, aby za ňu získali sladkú odmenu. Čakanie na Miku-

láša si, pod vedením svojich učiteliek, krátili vyrábaním figúriek, sviečok 

a vianočných ozdôb.

Deti z Rybničnej ulice si skôr ako medzi sebou privítali Mikuláša, po-

zreli divadelné predstavenie O chorom drakovi, ktoré predviedol Jonáš 

Jirásek.

                           -vb-

V sobášnej sieni zazneli koledy
V podvečer 11. decembra sa v sobášnej sieni miestneho úradu stretlo množstvo žia-

kov zo Základnej umeleckej školy na Vrbenského ulici, na Vianočnom koncerte pre 

obyvateľov Vajnor. Spolu so svojimi učiteľmi mali pripravený bohatý program, zvlášť 

pripravený na tieto sviatočné dni. Okrem vážnej hudby si návštevníci koncertu mohli 

vypočuť aj koledy či už v podaní malých umelcov, alebo ich zdatnejších pedagógov. 

Medzi divákmi sa nenašiel asi nikto, kto by odsudzoval drobné nedostatky v hre tých 

najmenších.

Záver vystúpenia patril hosťovi Vianočného koncertu, pani Hoang Thi Kieu Anh, 

ktorá zahrala na klavíri niekoľko svojich skladieb.                                                                 -vb-

Do Vajnor sa Mikuláš priviezol na koči
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Za chvílu budeme mjet oldomáš. Já zavouám kamaráda, kerí stáua vedlá. Ket ci vipijú, bude oldomáš. Co im vivedeme? Šak 
teda oňi ... (1. tajnička), a víme, že f kuchiňi je nachistané. Tak zme tú misu šišek zebrali a vibjehli. A také ... (2. tajnička) zme im 
robili.

Priadky sa začínali hneď po oberačkách. Schádzali sa na ne i väčšie skupiny žien a dievčat. Keď na priadky prišli za dievčatami 
mládenci pod okná, zaspievali im dievčatá pieseň: Naša izba gulatá dokolečka kolem, do posúcha pod oknem, ovalím ho 
kolem.                                                       autor krížovky: Jozef Sadloň

Cvičenie so Zdenkou
v telocvični Jána Pavla II. vo Vajnoroch.

Utorok - 19.00 - 20.00 h - Body Work (formovanie tela)
Štvrtok - 19.00 - 20.00 h - Fit Ball (s veľkými loptami)

 Dám do prenájmu garáž. Tel.: 437 12 102

 Predám stavebný pozemok vo Vajnoroch (Šinkovské, 5,5 árový).

     Tel.: 0903 818 666.

Tel.: 0903 818 226

Čalúnnictvo
0903 222 777,           0915 832 186,           02/5541 4616

Detské centrum Atlantis

Celodenná starostlivosť

pre deti od 1-6 rokov

v cudzom jazyku.

Jazykové kurzy pre školákov

– denné a prázdninové.

Rostovská 13, Bratislava Rača
www.atlantis-centrum.sk

0904 062 448

 Zábava
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Vtipovisko

„Pán šéf, môžete mi dať na zajtra voľno? 

Manželka chce, aby som jej pomohol s via-

nočným upratovaním.“

„Z takéhoto dôvodu vám predsa nebu-

dem dávať voľno.“

„Ďakujem, vedel som, že sa na vás mô-

žem spoľahnúť.“

Sú štyri obdobia v živote muža:

- obdobie, keď verí na Mikuláša,

- obdobie, keď neverí na Mikuláša,

- obdobie, keď robí Mikuláša,

- obdobie, keď vyzerá ako Mikuláš.

Život ženy sa delí na tri obdobia.

V prvom ide na nervy svojmu otcovi,

v druhom svojmu mužovi,

v treťom zaťovi.

Blondínka sa pýta na ulici:

„Pane, prosím vím ví ám vám v s, koľko je hodľko je hodľ ín?“ín?“í

„Je štvrť na štyri.“

Blondínka len krúti očami a hovorí:

„Viete, to je čudné. Pý. Pý. P tam sa na to celý tam sa na to celý tam sa na to cel

deň a vža vža v dy dostanem inždy dostanem inž ú odpoveď.“ď.“ď

Zo školských lavíc
- Kam zaraďujeme jeďujeme jeď ža?

- Prosím, medzi ihličnaté zvieratá.

Holá veta je: Otec pracuje. Pracuje je 

sloveso a otec je murár

Štedrosť posvätného večera 24. decembra spočívala v ľudovočívala v ľudovočí m prostredí predovšetkým 

v pestrej skladbe pokrmov. Štedrá večera mala kraj od kraja svoje zvláštnosti. Mnoho prvkov

však bolo spoločných.

Prvvím chodom boli oblátky s medom (niekedy tiež s cesnakom, šípkovými a inými plod-

mi, s rôznymi bylinami). Potom sa podávala polievka, zasmažená, nejčastejšie s hubami. astejšie s hubami. aste

Huby boli štedrovečerným jedlom i v inej úprave. Niekde mali k večeri i chlebové topinky 

s cesnakom.

Starými obradnými jedlami bola kaša

(krupičná, hrachová), symbolizujúca

hojnosť. Časté boli tiež rôzne múčne je-

dlá, varené aj pečené. Neoddeliteľnou 

súčasťou štědrovečernej hostiny bolo 

varené sušené ovocie, kraj od kraja rôz-

ne upravované a pomenované. Ryby, 

bez ktorých si dnes iba ťažko vieme 

predstaviť štědrovečernú večeru, boli 

v dedinských rodinách ešte začiatkom 

20. storočia vzácnosťou. Uplatňovali sa 

predovšetkým v bohatých mešťanských 

domácnostiach. Najviac bolo rozšírené 

vianočné pečivo rôzneho druhu, tvaru a 

názvu. Výber štedrovečerných jedál bol 

ovplivnený charakterom krajiny (chudobné kraje s chovom dobytka, vinohradnícke a ovoci-

nárske obce, rybníkárske územia) a tiež sociálnym postavením dedinských rodín.

Kapor na pive

6 očistených porcií kapra, soľ, mleté koreniekapra, soľ, mleté koreniekapra, soľ , 250 ml svetlého piva, 2 polievkové lyžice ole-

ja, 1 stredne veľká cibuľa, citrónová šťava, 50 g masla, mletá rasca, sladká paprika

Kúsky ryby osolíme, okoreníme, pokvapkáme pivom (nie celým) a vložíme asi na hodinu 

do chladničky. Na oleji osmahneme na tenké kolieska pokrájanoú cibuľu a vložíme na ňu na-

porcovaného kapra. Zalejeme zvyškom piva, mierne pokvapkáme citrónovou šťavou, oko-

reníme rascou a paprikou, přidáme maslo a na miernom ohni pomaly dusíme do zmäknutia. 

Ako príloha sa hodí zemiakový šalát, 

zemiaková kaša alebo chlieb.

Filé s chrenom 

750 g rybacieho filé, soľ, 40 g mas-ľ, 40 g mas-ľ

la, 1 lyžica hladkej múky, 3 lyžice pa-

radajkového pretlaku, 100 g strúha-

ného chrenu, šťava z 1/2 citróna na 

ozdobu, 1 cibuľa ľa ľ

Cibuľu nakrájame na kolieska a 

opečieme na masle, pridáme nakrá-

jané a posolené filé, ktoré opečie-

me po obidvoch stranách. Potom 

pridáme paradajkový pretlak, ktorý 

zriedime 5 cl vody, a dusíme asi 5 

minút.

Hotové filé pokvapkáme šťavou 

z citróna, ozdobíme kolieskami cit-

róna, obložíme postrúhaným chre-

nom a podávame s vypražanými 

zemiakovými hranolkami.

Niečo na štedrovečerný stôl
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Jednou zo starostlivostí o dôchod-

cov v našej mestskej časti je aj pravidel-

ný rozvoz stravy do domácností. Naša 

mestská časť v spolupráci s neziskovou 

organizáciou Venia sa takto stará o 28 

našich občanov. Stravu varia kuchárky 

v jedálni Poľnohospodárskeho druž-

stva, odkiaľ ich ďalej rozvďalej rozvď áža šoféoféof r ne-

zisková organizácia Venia na jednotlivé 

adresy. Sedem dôchodcov – stravníkov 

sa chodí, v í, v í rámci prechádzky, stravovať 

do jedálne. Jar a jeseň je na zdravotné 

prechádzky ideálna, no horúce leto ale-

bo studená zima s poľadovicou narobľadovicou narobľ í 

často vrásky na čele aj nám - svižnejšie 

kráčajúcim. 

Dovoz stravy, 12 Sk/deň, hradí v pl-

nej výške naša mestská časť. Okrem 

toho prispieva časťou sumy na obe-

dové lístky, a to podľa vľa vľ ýšky starobné-

ho dôchodku. Napríklad ak poberáte 

dôchodok do výšky 5000 Sk, tak vám 

miestny úrad prispeje sumou 30 korún, 

od 5000 do 7000 Sk sumou 20 korún 

a pri dôchodku nad 7000 Sk sumou 10 

korún.

V prípade že stravník je hospitalizo-

vaný, je nutný, je nutný é stravu na tieto dni od-

hlásiť priamo v jedálni do 8.00 h, alebo 

telefonicky u vedúcej kuchyne p. Šmí-

dovej na čísle 0918 135 471.

Otázky týkajúce sa dovozu stravy 

vám zodpovie p. Přibil na telefónnom 

čísle 0908 183 669, alebo priamo v ne-

ziskovej organizácii Venia, a to na čísle 

50 23 43 88.                                            –vb-

Stravovanie dôchodcov

Viac ako 7500 detí z detských domo-

vov dostane tieto Vianoce darček priamo 

z lesov. Štátny podnik Lesy SR aj tento 

rok daruje v rámci vianočného projek-

tu „Stromček pod stromček“ vyše 400 

„živých“ ihličnatých stromčekov do 125 

detských domovov a zariadení pre deti 

na celom Slovensku. Ako prvé potešili 

Lesy SR deti z Domova sociálnych služieb 

Gaudeamus v Bratislave. 

Dnes si už bez stromčeka nevie Vianoce 

nikto ani len predstaviť. Krása tmavozelené-

ho ihličia, vôňa živice a kúsok tajomnej sily 

prírody v ňom ukrytej dokáže priniesť všade 

kus pohody a rodinnej atmosférodinnej atmosférodinnej atmosf ry. Štátny 

podnik Lesy SR pamätá aj tento rok na deti, 

ktoré čaro vianočnej rodinnej atmosfénej rodinnej atmosfénej rodinnej atmosf ry 

naozaj ocenia. Práve pre ne bol pripravený 

vianočný projekt „Stromček pod stromček“. 

Jeho cieľom boloe darovaľom boloe darovaľ ť do všetkých 

detských domovov, domovov sociálnych 

služieb, špeciálnych internátnych škôl ako aj 

náhradných rodín vianočné stromčeky pod-

ľa ich individuľa ich individuľ álnych potrieb a želaní. Všetky 

oslovené zariadenia si mohli vybrať počet, 

typ aj výšku stromčekov. Tento rok tak popu-

tuje do 125 detských domovov a ostatných 

zariadení spolu 412 stromčekov, čím Lesy SR 

spríjemnia Vianoce celkovo 7500 deíjemnia Vianoce celkovo 7500 deí ťom.

„Uvedomujeme si, že tieto deti by boli 

určite najšťastnejšie, keby našli na Viano-

ce svoju vlastnú rodinu. Veríme však, že aj 

vďaka nďaka nď ášmu darčeku budú cítiítií ť príchuť 

výnimočnej atmosfénej atmosfénej atmosf ry Vianoc. Teší nás, že 

neustále pribúda detských domovov a za-

riadení rodinného typu, ktorým darujeme 

stromčekov viac. Každá skupinka detí si tak 

môže vyzdobiť svoj vlastný, ý, ý „rodinný strom-

ček“, uviedol gener“, uviedol gener“ álny riaditeľ štátneho 

podniku Lesy SR Karol Vinš. 

Projekt „Stromček pod stromček“ bol 

slávnostne spustený dňa 1. decembra v Do-

move sociálnych služieb pre deti Gaudea-

mus na Mokrohájskej ulici v Bratislave. Na 

programe podujatia, ktorého súčasťou bolo 

slávnostné vyzdobenie stromčeka spojené 

s hudobným vystúpením miestnych detí, sa í, sa í

zúčastnila aj patrónka projektu Iveta Mala-

chovská. „Keď sa stretávam s týmito deťmi, 

vždy sa musím zamyslieť nad tým, čo má 

v našich životoch naozajstnú cenu. Sú pre 

mňa obrovským príkladom toho, akí silní a 

životaschopní dokážu ľudia byť a som sku-

točne šťastná, keď môžem vidieť na ich tvá-

rach nefalšovaný úsmev a radosť“, povedala ť“, povedala ť“

Iveta Malachovská, patrónka a moderátorka 

podujatia.  

Okrem stromčekov dostali všetky deti od 

š.p. Lesy SR aj sladké prekvapenie a určite 

budú dlho spomínať aj na pútavé rozpráva-

nie lesníkov. „Sme vďaďaď ční za to, že Lesy SR 

prejavili záujem usporiadať toto milé podu-

jatie práve u nás. Svojim prístupom k prírode 

dávajú našim deťom dobrý príklad a preto 

verím, že aj z nich vyrastú ľudia, ktorí budú 

mať prírodu radi, budú ju ctiť a chrániť“, po-ť“, po-ť“

vedal riaditeľ Domova sociálnych služieb pre 

deti Gaudeamus v Bratislave, PhDr. Štefan 

Tvarožek.

Stromček pod stromček detským domovom

* Generá* Generá* Gener lny riaditeľ š. p. Lesy SR Karol Vinľ š. p. Lesy SR Karol Vinľ š š, mo-š, mo-š
deráderáder torka Iveta Malachovská torka Iveta Malachovská torka Iveta Malachovsk a dievča dievča diev atko zčatko zč DSS 
Gaudeamus pri zdobení vianočnčnč ého stromčeka.čeka.č

Nadácia Ekopolis ponúka 600 tisíc korún na gran-

ty zamerané na oživenie a skrášlenie verejných 

priestranstiev a miest, kde môžu ľudia rozvíjaíjaí ť spo-

ločenské aktivity. V rámci grantového programu 

PrieStory podporí nadácia štyri projekty. O príspe-

vok sa môžu uchádzať skupiny občanov a neziskové 

organizácie. Projekty získajú finančnú podporu 150 

000 Sk a nefinan000 Sk a nefinan000 Sk čnú technickú pomoc a poraden-

stvo vo výške 80 000 Sk. Cieľom programu PrieSto-ľom programu PrieSto-ľ

ry je zapojenie občanov do zlepšovania prostredia 

v ktorom žijú, zvyšovanie ich účasti na veciach ve-

rejných a posilňovanie ich spolupatričnosti ku ko-

munite. Tematicky je program zameraný na parky, 

ihriská, nábrežia, malé tržnice, menšie objekty na 

námestiach, priestranstvá medzi obytnými doma-

mi a iné vhodné nevyužité plochy. Podmienky a 

kritériá nájdete na www.priestory.sk.

Nadácia Ekopolis



Na území okresu Bratislava III bolo na 

Dopravný inšpektorát nahlásených 149 do-

pravných nehôd, z toho 104 v mestskej časti 

BA – Nové Mesto a 45 v mestských častiach 

BA – Rača a Vajnory. Pri týchto nehodách ne-

boli usmrtené žiadne osoby. Celková hmot-

ná škoda bola odhadnutá na 9 952 900 Sk 

čo je takmer o milión korún menej ako v mi-

nulom roku. Alkohol neasistoval pri žiadnej 

z dopravných nehôd. Najnehodovejšími 

ulicami boli Račianska – 24, Vajnorská – 22, 

Stará Vajnorská – 7, Rybničná – 4, Pionierska 

a Bajkalská – po 3 dopravné nehody.

         Okresné riaditeľstvo PZ vľstvo PZ vľ Bratislave III

Vážená redakcia!

Deti sú tvorivé. Viem to, bola som učiteľka. 

Vždy s obdivom sledujem výklad obchodu 

pred samoobsluhou. Sú tam práce detí Zá-

kladnej školy na Osloboditeľskej ul. Prekva-ľskej ul. Prekva-ľ

puje ma fantázia a dôvtip, ktorý ich vedie k 

vytváraniu takých vynikajúcich prác, ale aj 

materiál, s ktorým pracujú. I z odpadového 

papiera dokážu urobiť niečo, čo poteší oči.

Želám im úspechy, aby nás i naďalej obve-ďalej obve-ď

seľovali svojimi prľovali svojimi prľ ácami a pedagógom sily, 

aby ich k tvorivosti viedli i naďalej.ďalej.ď

                                                          Zita Búšová

Otázky týkajúce sa zimnej služby sú 

stále aktuálne. Z tohto dôvodu hľadáme 

brigádnikov na čistenie zastávok MHD 

počas zimy.

Kontakt na pracovníka dopravného 

podniku:

p. Milan Dukupil,

vedúci strediska údržby zastávok

tel.: 59501485

e-mail: dokupil.milan@dpb.sk

V bratislavskom Lamači 15. novembra

2005 otvorili útulok pre bezdomovcov, 

ktorý môžu využívažívaží ť až do 15. apríla 

2006. Z jeho 24-lôžkovej kapacity je 16 

postelí určených pre mužov a osem pre 

ženy.

„Boli sme prvým útulkom v kraji pod-

ľa zľa zľ ákona o sociálnej pomoci,“ uviedla 

dnes pred novinármi Petronela Šebesto-

vá, riaditeľka Domova sociálnych služieb 

Rozsutec, ktorý útulok spravuje tretí rok.

Podľa ľa ľ Šebestovej počas minulej zimy 

bola mužská časť útulku využitá naplno 

a v ženskej mávali voľné miesta. Priemer-

ný vek žien bol 54,3 a mužov 49,8 roka. 

Prenocúva tam pomerne stála klientela 

bezdomovcov za veľmi výhodný sym-

bolický poplatok 15 Sk. Bezdomovci za 

to dostanú teplú večeru a majú možnosť 

vykonať osobnú hygienu. Zariadenie im 

poskytuje aj sociálne poradenstvo.

„Odkedy je tu útulok, poklesla kri-

minalita v chatkách a v okolí nezomrel 

nikto na podchladenie,“ konštatoval 

predseda Bratislavského samosprávne-

ho kraja (BSK) Ľubo Roman. Sezónne 

náklady na prevádzku útulku stoja BSK 

650 000 korún.

                                                                 -tasr-

Podľa nariadenia Regionľa nariadenia Regionľ álnej veteri-

nárnej a potravinovej správy, bola naša 

MČ poverená sčítančítančí ím hydiny, holubov 

a vtáctva držaných v zajatí na území Vaj-

nor. Sčítanie sa vykončítanie sa vykončí áva z dôvodu náka-

zovej situácie, výskytu vtáčej chrípky v 

Európe a opatrení na zvýšenie biologic-

kej ochrany chovov hydiny prijatých Eu-

rópskou komisiou, Ministerstvom pôdo-

hospodárstva SR a Štátnou veterinárnou 

a potravinovou správou SR.

Údaje o chove hydiny, holubov a vtác-

tva môžete nahlásiť písomne, telefonic-

ky, e-mailom, osobne alebo prostredníc-

tvom poverenej osoby na MÚ u Ing. Evy 

Lalinskej, tel. č. 437 12 280, e-mail: lalin-

ska@vajnory.sk.

Do záznamu treba uviesť presnú ad-

resu, druh, počet a miesto chovu.

                   -mú-

Young4BA je tím mladých ľudí, ktorí, ktorí í majú 

chuť venovať svoj čas aj Bratislave a jej oby-

vateľom. ľom. ľ Úlohou young4BA je povzbudiť 

mladých s dobrými nápadmi, poskytnúť im 

finančnú pomoc a dopomôcť im pri realizá-

cii svojich nápadov. Do minulého ročníka sa 

zapojilo 11 mladých ľudí, ktorí, ktorí í sumu 300 000 

Sk podporili 23 dobrých nápadov. Aj vďaka ďaka ď

nim sa Bratislavčania mohli zapojiť do mest-

skej hry, mohli vidieť divadelné predstave-

nia v uliciach Bratislavy, zahrať petanque na 

novom ihrisku vo Vrakuni, alebo využiť alter-

natívne pripojenie na internet.ívne pripojenie na internet.í

Nových nápadov pre young4BA nie je 

nikdy dosť, a preto hľadľadľ áme nové tváre. Do 

projektu sa môžu zapojiť všetci, ktorí chcú 

rozvíjaíjaí ť svoje schopnosti v oblasti propagá-

cie a tímovej práce, pri konzultovaní, hod-í, hod-í

notení a realizácii projektov. Úlohou nového 

tímu bude aj rozdelenie 170 000 Sk medzi 

aktivity, ktoré si zaslúžia pozornosť.

Aby sme opäť rozprúdili ovzdušie Bratisla-

vy, chceme osloviť všetkých mladých ľudí vo 

veku od 16 do 25 rokov, ktorí majú jedinečný 

pohľad na svoje okolie a ľad na svoje okolie a ľ chuť niečo robiť. V 

prípade záujmu môžu kontaktovať Komu-

nitnú nadáciu Bratislava na e-mailovej ad-

rese martina@knb.sk alebo na telefóalebo na telefóalebo na telef nnom 

čísle 02/54 64 80 04. Viac informácií o youn-

g4BA nájdu na www.young4BA.sk.

                   Martina Jánošíková

                   koordinátorka projektu young4BA

V Lamači otvorili
útulok
pre bezdomovcov

Nehodovosť
na cestách
za mesiac október

Napísali ste nám

Do pozornosti
občanom

Nových nápadov nikdy nie je dosť
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      Mestská časť Bratislava - Vajnory je členom

18. 12. 2005 – Vianočný koncert žiakov ZUŠ Alstrova ul v so-

bášnej sieni MÚ BA – Vajnory o 16.00 h.

21. 12. 2005 – Vianočné posedenie osamote žijúcich občanov 

Vajnor o 15.30. h v Pizzerii Alviano.

26. 12. 2005 – Požehnanie vína po litániách a následná degustá-

cia prinesených vzoriek o 15.00 h v Novej pivnici PD – Vajnory.

1. 1. až  28.02.2006 – Výstava - Peter Čepec (olejomaľba), Marta 

Janeková (keramika), Miro Rudavský (keramické objekty) v Galérii 

TYPO&ARS, Roľnícka 349, BA - Vajnory 

14. 1. 2006 – Fašiangový ples, PD Vajnory

14. 1. 2006 – TvorivTvorivT é dielne pre deti v Galérii TYPO&ARS, 

Roľnícka 349, BA - Vajnory 

28. 1. 2006 – Tvorivé dielne pre deti v Galérii TYPO&ARS, 

Roľnícka 349, BA - Vajnory 

Organizátor:       Galéria TYPO&ARS, č.mob.: 0903/477074

Zmena programu vyhradenáZmena programu vyhradená.         -mid-

     Kultúrne podujatia DECEMBER - JANUÁR

Miestny úrad vo Vajnoroch
Roľnícka ul. 109 je otvorený každý pracovný deň. Odporučené 
návštevné - stránkové hodiny pre verejnosť sú:
Pondelok 9.00 - 17.00 h
Streda       8.00 - 16.00 h
Piatok       8.00 - 12.00 h
V čase     12.00 - 13.00 h je obedňajšia prestávka
Telefónne čísla: 4371 2280, 4371 2207
Stavebný úrad a Referát sociálnych vecí: 4371 1704
Sekretariát starostky tel/fax 4371 2494,
www.vajnory.sk, miestnyurad@vajnory.sk
Matričný úrad Mestskej časti Bratislava - Vajnory
Stránkové hodiny:
pondelok 14.00 - 17.00 h
streda  14.00 - 16.00 h

Zberné miesto komunálneho odpadu
Upozorňujeme občanov, že zberný dvor na ulici Pri pastierni 
je zatvorený. Pre uloženie veľkorozmerného odpadu je k dis-
pozícii prevádzka spoločnosti OLO, a.s., na Ivánskej ceste 22
- pondelok až piatok od 7.00 do 21.00h a v sobotu od 8.00 
do 14.00 h.
Spoločnosť zabezpečuje odvoz veľkorozmerného odpadu spred 
každého domu. Odpad treba vyložiť v utorok večer na miesto, 
kde sa vykladajú odpadové nádoby. Ráno bude odpad odveze-
ný.  Pripomienky a sťažnosti na odvoz OLO, a.s. - 02 / 50 110 111

Gratulácie k jubileu
Občania Vajnor môžu prostredníctvom Vajnorských noviniek 
bezplatne blahoželať svojim blízkym k životnému jubileu. Foto 
je vítané. Materiály osobne odovzdávajte na sekretariáte alebo 
oznámte telefonicky na tel.: 437 12280

Riadne zasadnutie miestneho zastupiteľstva
                                                                    - 24. januára 2006
Stretnutie starostky s občanmi - 1. februára 2006

Knižnica na Šaldovej ul.
pondelok zatvorené
utorok - piatok 14.00 - 18.00 h
Tel. číslo: 43712621

Klub mládeže, Šaldova ul.
pondelok - piatok  od 15.00 do 18.00 h

Krúžok leteckých modelárov, Šaldova ul.Krúžok leteckých modelárov, Šaldova ul.Krúžok leteckých modelárov
pondelok, utorok - 15.00 - 17.00 h

Juríček, Baničova ul.
pondelok a štvrtok

Senior klub, Baničova ul.
pondelok, streda, nedeľa  od 15.00 do 18.00 h

Dôležité telefónne čísla
   43712494 - telefonické ohlasovanie podnetov pre Vajnory
   63810151 - nahlasovanie porúch verejného osvetlenia
   62310082 - havarijná služba Vodárne a kanalizácie
   53411902 - hlásenie porúch na plyne
   59356774 - hlásenie závad na mestských komunikáciách
       16 187 - zber uhynutých zvierat z verejných priestranstiev
   44634804 - mestská polícia - dispečing
              159 - mestská polícia
              112 - tiesňové volania - požiarnici, polícia, lekár

0850111313 - pomocná Linka záchrany života
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